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ДОНА МИТЕВА

Валентина е станала 
рано в деня на бойкота на 
големите вериги магазини, 
за да отиде да пазарува в 
магазин от голяма верига, 
в бургаския квартал „Из-
грев“. Тя не се съобразява 
с призива да се бойкотират 
магазините, първо защо-
то е работещ човек и 
ходи на пазар, когато има 
време и второ, защото 
смята, че всяка спестена 
стотинка е добре дошла 
за семейния бюджет.

„Снощи нарочно минах 
пак през този магазин. 
Такива промоции, каквито 
в момента има, ги нямаше“, 
казва тя и показва касо-
вата бележка. 

Дали обаче тя е отчела 
факта, че от четвъртък 
в тази верига магазини се 
сменят промоциите, не 
става ясно.

Жената смята, че тряб-
ва да има сериозна регула-
ция на пазара, която да е 
цялостна политика на 
държавата, а не едноднев-
но не-пазаруване.

В централния магазин 
от същата верига наблю-
дението показва, че е 
нормален работен ден. 
Клиентите пристигат 
на пулсации. В един момент 
има отлив, в следващия 
се струпват повече хора.

Ирина, която е прода-
вач-консултант в бутиков 
магазин и живее в „Сла-
вейков“, е категорично 

против еднодневния 
бойкот на големите ве-
риги магазини. „Това е 
нещо много безсмислено. 
Дали ще пазарувам предния 
ден, или в деня след бой-
кота все едно. Всичко, 
което ми трябва, ще си 
го набавя. Това няма да 
оправи цените на храни-
телните продукти. А не 
смятам, че само там – в 
големите магазини, те са 
високи. И в кварталните 
е същото, само че в някои 
случаи стоката залежава, 
защото купувачите са 
малко“, коментира тя с 
окото на търговец, под-
чертавайки, че всеки си 
има навици за пазаруване, 
особено онези, които ходят 
на работа и едва ли биха 
си ги променили, и то в 
рамките на един ден.

В централния магазин 
на друга местна верига 
магазини обслужващият 
персонал явно бе инструк-
тиран да не коментира 
по темата, защото не 
получихме отговор на 
това дали се забелязва 
отлив на клиенти. „Не 
желая да коментирам“, 
отсече млада касиерка, с 
враждебен поглед. 

На пръв поглед обаче се 
виждаше, че хората в 
магазина бяха по-малко 
от обичайното.

Дама, чието ЕГН бе от 
първата половина на ми-
налия век, която си купу-
ваше банани, се оказа, че 
не е разбрала за въпросния 
бойкот.

Четири организации 
стоят зад обявения бой-
кот на търговските ве-
риги и магазини за храни-
телни стоки. Това са 
Федерацията на потре-
бителите в България, 
сдружение "За достъпна 
и качествена храна“, "Обе-
динени пенсионерски съюзи“ 
и "Системата ни убива“. 
Акцията е подкрепена 
също от бившия омбудсман 
Мая Манолова. 
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Ден без покупки: Вял бойкот 
Бургазлии скептични към еднодневния протест

ДОНА МИТЕВА

Доника Ризова, пиар на 
Сдружението за модерна 
търговия, което обединя-
ва големите вериги 
магазини, коментира 
ситуацията от гледната 
точка на хората, които 
представлява като 
неприемлива: 

„Това, което може да си 
позволи една голяма 
верига магазини, малките 
квартални магазинчета 
не могат. Казвам това с 
уговорката, че и аз обичам 
да пазарувам в квартално-
то магазинче, където 
мога да си говоря с 
продавачката, но въпреки 
това в големия магазин, 
който е подчинен на 
търговските политики 
от цял свят, ми предла-
гат разнообразни стоки, 

на конкурентни цени. 
Такива, каквито в малкия 
магазин няма как да 
бъдат договорени. 
Цените са различни 
заради обемите. Там има и 
хора, добре обучени, 
които да се погрижат за 
клиентите, изборът е 
голям.

Модерната търговия е 
в основата на конкуренци-
ята и устойчивото 
развитие в Европа. 
Браншът е ключов 
фактор за възстановява-
нето на икономиката на 
ЕС и в развитието му през 
следващите години, като 
според прогнозите в 
България ще бъдат 
инвестирани 1,3 милиарда 
евро в три основни 
направления – дигитали-
зация, устойчиво разви-
тие и умения.

Едва ли е случайно, че 
всичко това се случва в 
момент, в който държа-
вата ни е на прага да 
покрие инфлационния 
критерий за еврозоната, 

правят се опити да бъде 
подготвен реалистичен 
държавен бюджет с 
минимален дефицит, 
което ще бъде своеобра-
зен тест за правител-
ството, и се подготвят 
избори на членове на 
редица регулаторни 
органи. 

На този фон желание-
то за уронване на 

престижа не само на 
определени пазарни 

участници, но и на 
някои държавни 
институции 

(най-крещящият 
при- 

мер е нати-
скът върху 
екипа на НСИ) 

е особено 
вредно и 
опасно“.

ДОНИКА РИЗОВА, ПИАР НА СДРУЖЕНИЕТО ЗА МОДЕРНА ТЪРГОВИЯ:

Модерната търговия е в основата на конкуренцията

Голяма част от хората разчитат изключително много на промоциите заради ограничените си 
финансови възможности       ФОТО: ЧФ - АРХИВ

ГЕОРГИ РУСИНОВ
 
В деня на бойкот срещу 

големите хранителни 
магазини в „Меден рудник“ 
се пазаруват банани на 
промоция. В една от вери-
гите наш репортер видя 
доста ранобудни бургазлии 
да пълнят кошниците с 
покупки.

Запитани, повечето 
споделиха, че знаят за 
бойкота, но са дошли за-

ради ниските цени.
„Пенсията ми е малка и 

пазарувам на промоции. 
Бойкоти не ме интересу-
ват“, посочи Янка.

Друг възрастен бургаз-
лия обясни, че не вижда 
смисъл от протестни 
действия в един ден.

„Кой пазарува всеки ден, 
че да обявиш точно днес 
за ден бойкот. Аз идвам, 
купувам си неща за 3-4 дни 
напред и така“, заяви той.

Красимир се зачуди има 
ли смисъл изобщо от по-
добна акция.

„И никой да не влезе един 
ден да пазарува, какво? Ще 
фалират ли? Тези големи 
компании? Това са глупос-
ти“, поясни пенсионерът.

Видно, големите вериги 
пък приветстваха бойко-
та като възможност да 
пуснат още по-атрактив-
ни промоции.

В друг хипермаркет в 

комплекса хората бяха по-
малко. Дали това бе заради 
сутрешния час, или срещу 
този гигант потребите-
лите са по-настроени, 
може само да се предпола-
га.

Част от десетината 
души, пазаруващи вътре, 
коментираха, че знаят за 
бойкота, но са решили да 
не се присъединяват към 
него поради различни при-

чини. Възрастните хора 
разбираемо и тук търсиха 
промоциите, а по-младите 
посочиха, че не виждат 
смисъл от такива дейст-
вия.

„Да, подкрепям, когато 
мога, българските произ-
водители, но финансовата 
ситуация е такава, че по-
често пазаруваме от голе-
мите магазини“, обясни 
Иван.

Бойкотът беше обявен 
от четири организации, 
тъй като по думите им 
България е най-бедната 
страна в Европейския съюз, 
а цените на много основни 
стоки са много по-скъпи, 
отколкото в останалите 
страни. Сред изисквания-
та на организаторите на 
бойкота е властта до 
обяви ценови таван на 70 
хранителни продукта.

Мераклии хукнаха за плодове на промоции в големите вериги

Пазаруващите 
коментираха, 

че най-често 
ниските доходи 

са причина за 
търсенето на 
промоции в го-
лемите вериги

ФОТО: ГЕОРГИ 
РУСИНОВ

В друга голяма 
верига „Меден 
рудник“ тръг-
налите на пазар 
бяха по-малко в 
сутрешния час 
на четвъртък
ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Доника Ризова
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ
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ГЕОРГИ РУСИНОВ
 
Айтос ще се сдобие с нов, 

модерен дом за стари хора, 
който ще осигури уют и 
качествена грижа за въз-
растните в надтрудоспо-
собна възраст. Сградата 
ще бъде построена в кв. 
62 на терен с площ от 
близо 5 декара, като поч-
ти половината ще бъдат 
озеленени зони за отдих. 
Теренът е в близост до 
медицинския център в 
града. За целта е обявена 
обществена поръчка, по-
каза проверка на „Черно-
морски фар“.

Домът ще е двуетажен 
и ще разполага с удобни 
стаи със самостоятелни 
санитарни възли, дневни 
зони за социални и тера-
певтични занимания, 
здравен кабинет, помеще-
ния за рехабилитация, 
зали за групови дейности 
и релакс. Ще има и специ-
ално обособено място за 

молитва.
Проектът е предвиден 

с прогнозен бюджет от 
2  659  179,23 лв. без ДДС и 
вече има издадено разре-
шение за строеж. В него са 

включени всички необхо-
дими мерки за удобство и 
безопасност – от модерна 
инфраструктура до дос-
тъпна среда за хора с 
ограничена подвижност.

Обявена е поръчката за нов 
старчески дом в Айтос

Новият старчески дом ще се намира в близост до Медицинския 
център в града        ФОТО: GOOGLE MAPS

ГЕОРГИ РУСИНОВ
 
Сградата на Районното 

управление в Приморско 
предстои да бъде основно 
ремонтирана и модернизи-
рана с мерки за повишаване 
на енергийната ефектив-
ност. Проектът на стой-
ност 705 204,06 лв. без ДДС, 
предвижда сериозни подо-
брения в инфраструкту-
рата на полицейското 
управление, показа репор-
терска проверка на „Чер-
номорски фар“.

Планираните дейности 
включват подмяна на про-
зорци и врати, топлоизо-
лация на фасадата, покри-
ва и пода, подобряване на 
отоплителната система 
и оптимизиране на освет-
лението. В допълнение ще 
бъде изградена фотовол-
таична система, която ще 
позволи използването на 
възобновяема енергия за 
нуждите на сградата.

Ремонтът няма да ста-
не бързо – изпълнението е 
разчетено в рамките на 
300 до 360 дни, а всички 
дейности ще трябва да 
отговарят на изисквани-
ята на Закона за устройство 
на територията и одобре-
ния инвестиционен проект.

Очаква се обновяването 
да подобри условията за 
работа на служителите 
и да намали разходите за 
енергия, превръщайки 
Районното управление в 
по-модерна, по-ефектив-
на и по-устойчива инсти-
туция.

Модернизират Районното 
управление в Приморско

В сградата на РУ-Приморско ще бъде изградена фотоволтаич-
на система, която ще позволи използването на възобновяема 
енергия                ФОТО: ФБ

МАГДАЛЕНА ДИНЕВА 

„По принцип съм съгласен, 
но има евтини банани“ – то-
ва е изречението, което най-
точно отразява начина, по 
който протича бойкотът 
на търговските вериги в 
Бургас.

В магазините в района на 
автогара „Запад“ обстанов-

ката изглежда така, както 
и през предишни дни. Един-
ствено сутрешният час не 
позволява да се направи ка-
тегоричен извод дали бойко-
тът в морския град е неуспе-
шен. Но изглежда, че нещата 
вървят в тази посока. Въпре-
ки че експериментът е про-
веден в 09:30 часа, в магазини-
те има доста хора.

Причината, поради която 

бургазлии не уважиха призи-
ва на четирите организации 
– Федерацията на потреби-
телите в България, сдруже-
ние „За достъпна и качест-
вена храна“, „Обединени 
пенсионерски съюзи“ и „Сис-
темата ни убива“, за бойкот 
на търговските вериги, не е 
съвсем ясна. Срещнахме се с 
хора от всякакви възрасти, 
като сред тях имаше и чуж-
денка – украинка. Тя обаче не 
успя да даде своето мнение 
по въпроса, защото се оправда, 
че не разбира български. За 
сметка на това продължи да 
пълни количката си с проду-
кти. Останалите купувачи 
разбираха въпросите, но 
имаха разнообразни мнения.

„Защо изобщо да бойкоти-
раме големите вериги? Не 
мисля, че по този начин ще 
решим проблема“, казват 
много от потребителите. 
Някои не са убедени, че цени-
те в България наистина са 
по-високи от тези в чужбина. 
Те смятат, че без големите 
вериги ситуацията в стра-
ната ще бъде още по-зле, 
като посочват, че дребните 
спекуланти са много по-опас-
ни.

„Четох, че вчера пазарува-
нето е било по-голямо, от-
колкото по време на панде-
мията. Какъв ефект ще има 
да пазарувам вчера, за да не 
идвам днес? Проблемът е 
много по-сериозен и засяга 
темата за ниските заплати 
и пенсии“, споделя бургазлий-
ка.

Някои просто са органи-
зирали графика си така, че да 
отидат на пазар днес, дори 
ако не купуват абсолютно 
нужни стоки или нещо на 
намаление. А що се отнася до 
намаленията – според граж-
дани няма драстични, а дори 
акциите са същите, каквито 
са били в началото на седми-
цата. 

„Нищо не мога да ви отго-
воря, на работа съм. Дойдох 
само да взема закуска и тръг-
вам, за да не изпусна курса“, 
бе друго оправдание, което 
чухме от клиент.

А някои бяха ненадейно 
попаднали в магазина. Като 
Нели, която просто „убива 
време“, докато не започне 
работа близкият магазин за 
мебели. И докато чака, успя-
ла да обиколи цели 3 пъти. За 
тези обиколки не е видяла 

кой знае какви намаления. 
„Сега е тихо и спокойно, 
тъкмо да се насладя“, шегува 
се тя. Според нея намаления 
си има винаги и това е пока-
зателно от заливащите ни 
брошури всяка седмица. 

Хванахме друг потребител 
– Димо, в момент, в който 
пълнеше торбичката си с 
банани. „Законът е такъв, че 
никой не може да им ограничи 
цените“, категоричен е пен-

сионерът. И допълни, че 
няма друг начин, освен бой-
кота, който да разреши 
проблема с високите цени. 
„Народните представители 
са богове. За тях няма дав-
ност“, възмущава се Димо. 

Очаквано, по-младите не 
знаят за бойкота и разбират 
за него от репортера на 
„Черноморски фар“. Те не 
гледат новини. Това е и при-
чината да не са информирани.

„По принцип съм съгласен, но има евтини банани“, или как 
идеята се разпадна пред изгодните оферти

Жена, препълнила количката си със стекове бира
ФОТО: МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

Бананите, които се превърнаха в „ябълката на раздора“  
в Бургас                   ФОТО: МАГДАЛЕНА ДИНЕВА
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Инвестиции.  Търсят се пари за изграждане на системи за напояване

ДОНА МИТЕВА

Климатичните проме-
ни се очертават като 
най-сериозния проблем  на 
лозарите. Август минала-
та година се оказа един от 
най-топлите месеци от 
както се правят измерва-
ния на температурите у 
нас.

„Това оказва огромно 
влияние върху лозовите 
масиви както върху доби-
вите, така и върху качест-
вото на гроздето. Това се 
отразява и върху бъдеще-
то на самите лози и маси-
вите. 

Затова лозарите гледат 
с надежда към държавата, 

която евентуално да от-
реагира правилно за нови 
техники и въвеждане на 
помощи за капково напо-

яване, за да оцелее лозар-
ският сектор, а от там и 
винопроизводството“, 
категоричен е Антон По-

МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

Експозицията „Еноте-
ката и библиотеката: 
Виното в летописите на 
времето“, разположена 
в Регионална библиотека 
„Пейо Яворов“, ни пота-
пя в историята и култу-
рата на виното, което 
през вековете е било не 
само напитка, но и част 
от народните традиции 
и философия. Според 
представителите на 
институцията, излож-
бата е истинска среща 
между културата, исто-
рията и книжовното 
наследство.

Ще видите картина от 
хрониката на Константин 
Манаси, на която се изо-
бразява Крум, празнуващ 
победата над император 
Никифор. Особено внима-
ние се отделя и на молит-
вите, които предците ни 
използвали по време на 
гроздобер и за предотвра-
тяване на вкисването на 
виното. Те са част от 
Зайковския светогорски 
требник и Октоих Пето-
гласник.

Народните рецепти с 
вино също заемат важно 
място в изложбата. Тези 
рецепти са написани и 
прикрепени към екземпляр 
от „Българска граматика“ 
на Неофит Рилски. Те 
съдържат любопитни 
съвети, като например 
как да се премахне непри-
ятен дъх от устата чрез 
варене на копитник с 
вино и трендафил, което 
се прилага към зъбите.

Част от експозицията 
представлява и Бельов-
ският дамаскин, в който 
се съдържа текст против 
пиянството. Там се казва: 
„...виното не е зло, ами 
многото пиене донася 
злото... Защото злите 

хора и без виното са зли 
и грешни, та затова не 
можеш да намериш махна 
на виното, дето го пиеш 
без мяра...“. 

В изложбата са пред-
ставени и различни мето-
ди за правене на вино. 
Оттам разбираме, че 
първото печатно ръко-
водство за винопроизвод-
ство на български език е 
написано от Григор Дими-
тров Начович през 1873 г.

А когато се поровим из 
старобабската философия, 
ще се натъкнем на труда 
на Пенчо Радов. В него се 
казва, че „за да имат де-
цата къдрава коса, тряб-
ва да им измият главите 
с вино след раждането“.

Какво общо могат да 
имат виното и научното 
познание в ранните бъл-
гарски книги? Оказва се, 
че немалко. Например, в 
изданието „Да пием ли 
вино?: Отговор на науката 
и житейската и лична 

опитност“ от Николай 
Мушкин е цитирана ста-
ра римска пословица: 
„Който пие, спи добре. 
Който спи, не греши. Кой-
то не греши, отива в Рая. 
Следователно, който пие, 
ще отиде в Рая.“ И не само 
римската, но и френската 
поговорка „Рибата без 
вино е отрова“ също при-
съства.

Изложбата не прене-
брегва и винопроизвод-
ството в Бургас, като 
това е отразено в местния 
периодичен печат. Инте-
ресно е, че в „Бургаски фар“ 
се дискутира компроме-
тирането на винената 
реколта, както и аферата 
с анхиалските вина, от-
разена в „Морска заря“.

Тази експозиция показ-
ва, че виното не е просто 
напитка, а важен елемент 
от българската култура 
и история, който има 
своето място във всяка 
сфера от живота.

Казаното отлита, написаното остава: Виното в хрониките на времето

Виното в периодичния печат на Бургас          ФОТО: МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

Народни 
рецепти 
с вино
ФОТО: МАГДАЛЕНА 
ДИНЕВА

Народни рецепти с вино                ФОТО: МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

Големите соб-
ственици на 
лозови масиви 
постепенно 
преминават 
към механи-
зирано бране 
на реколта-
та
ФОТО: BGFERMER.BG

Резитбата на някои сортове започва още през декември
ФОТО: BGFERMER.BG



лугчиев, председател на 
регионалната лозаро-ви-
нарска камара „Бургаска 
Южночерноморска“.

Това, че има затопляне, 
което влияе върху разви-
тието на лозята комен-
тира и Селим Иса, който 
бе доскорошен член на 
Управителния съвет на 
Националното сдружение 
на българските лозари с 
пример: 

„Още от декември за-
почнахме резитбата на 
определени сортове лозя. 
Ние тръгваме  по-рано да 
режем, защото климатът 
се промени. Вегетацията 
е спряла, може да се реже. 
Няма ги жестоките сту-
дове, които имаше преди 
години и пречеха“, обясня-
ва той. И припомня, че при 
минус 10 – 15 градуса пъп-
ките измръзват и тогава 
не е трябвало да се реже, 
защото после няма грозде.

Липсата  
на работна ръка

Като друг сериозен 
проблем, който се носи от 
години в лозарството, 
особено за винените сор-
тове, е намирането на 
пазар и цената, на която 
се продава гроздето.

„Последните две-три 
години има интерес от 
винзаводите. Слава богу и 
цената леко помръдна 
нагоре, но тя все още не е 
тази справедлива цена за 
нас, гроздопроизводите-
лите. Трябва да е още по-
висока, за да може да по-
к р и е м  р а з х о д и т е  с и . 
Защото проблемът е и с 
работната ръка, която 
всяка година е проблем. 
Докато процесът не се 
механизира. Големите 
фирми, които инвестират 
в техника, започнаха да си 
подобряват дейностите, 
като елиминират докол-
кото е възможно, работ-
ната ръка.

Например преди тази 
резитба, която правим, 
минава машина, която 
реже сухите пръчки и ос-
тава само да се дооформят 
чеповете и рамената. 
Докато сега това, което 

е на телената конструк-
цията – сухите пръчки се 
чистят ръчно, което за-
бавя. 

Масово се купуват и 
гроздокомбайни – нови или 
пък втора ръка, които 
също си избиват инвести-
цията. На ден при нормал-
на работа на този гроздо-
комбайн може да обере от 
30 до 40 декара. Един ра-
ботник, който е нает 
отвън, може приблизи-
телно да обере половин 
декар лозе. Това означава, 
че един комбайн замества 
50 – 60 човека“, обяснява 
лозарят, който обработ-
ва 160 декара.

Надницата на един ра-
ботник сега за рязането 
е от 40 до 60 лева в зависи-
мост от дейността, 
която извършват. Меха-
низаторите вземат пове-
че.

Липсата на работна 
ръка ще се задълбочава, 
потвърждава и Полугчиев:

„Колкото и да бъде ме-
ханизирана една обработ-
ка на лозовите масиви, без 
работна ръка няма как тя 
да се получи. И все по-труд-
но ще става. Не мога да 
кажа дали гроздопроизво-
дителите са атрактивни 
работодатели. Просто 
човек трябва да обича 
това, което прави, за да 
може да оцелее“. 

Той обобщи, че изкупна-
та цена на винените сор-
тове грозде се е повишила 
с 20 -30% средно, но надали 
това може да компенсира 
лозарите.

По негови думи лозари-
те са и най-ощетени в 
България, защото подпо-
магането от държавата 
за производство на винено 
грозде е минимална. Ос-
новно им се плаща като на 
нива, не като на произво-
дителите на плодове и 
зеленчуци. 

И сега гроздопроизво-
дителите влагат повече 
средства за отглеждането 
на реколтата, отколкото 
получава при реализира-
нето й. Затова има и апел 
към държавата: подпома-
гането за сектора да бъде 
изравнено както в другите 

европейски държави, за да 
може лозарството да 
върви напред.

Възстановяване на 
напояването

„Надяваме се сега в про-
грамите да има средства 
за напояване, защото за-
сушаването намали доби-
вите. Да, за сметка на 
това потребителите ще 
се радват на много качест-
вени вина. Оформят се 
отлични партиди от ре-
колта 2024 година“, под-
чертава Полугчиев. 

Той не спестява факта, 
че всички системи за на-
появане, които е имало 
преди години, са тотално 
разбити и сега трябва 
всичко да започне да се 
изгражда буквално от 
нулата, което предста-
влява огромни вложения, 
които не са по силата на 
отделните производите-
ли, независимо от кой 
сектор са. „Отново опи-
раме до държавна полити-
ка. Цялото земеделие за-
п о ч в а  д а  с т р а д а  о т 
липсата на напояване“, 
заключава той.

Завръщане към 
местните сортове

Завръщане към мест-
ните, стари сортове се 
забелязва в лозарството. 
Засаждат се „Мискет“, 
„Памид“ – те са високодо-
бивни и издържат на 
различни климатични 
условия. Дори при градуш-
ка пръчките на тези сор-
тове имат по-малко пора-
жения, отколкото на 
другите, които са по-крех-
ки. 

Набляга се и на белите 
сортове като „Мускат 
Отонел“ и дори „Димят“.

„В нашия регион имаме 
54 различни сорта. Има 
тенденции да се засаждат 
„Димят“, „Юни блан“ – 
които са присъствали 
дълги години тук в региона.

Наблюдавам от българ-
ските сортове да се рабо-
тят в не много големи 
масиви, но все пак засадени: 
„Варненски мискет“, „Вра-

чански мискет“, „Кайлъш-
ки мискет“. Лозарите се 
опитват със сортове 
като „Поморийски бисер“ 
да бъдат атрактивни, 
съответно винопроизво-
дителите.

Но има интерес, най-
вече продиктуван от 
маркетинга, към „Совиньон 
блан“. В момента вината, 
произведени от този сорт, 
са едни от най-котирани-
те на пазара.

Има и сортове, които 
са интересни за публиката, 
които не са много попу-
лярни като „Зинфандел“, 
„Малбек“… Но основно, 

като най-големи масиви, 
си остава „Мускат Отонел“, 
прави преглед на сортове-
те, които се отглеждат, 
Полугчиев.

Реализацията  
на БГ вината

„Българското вино е 
харесвано. Много добри 
вина се изнасят извън 
страната, а и потребите-
лите у нас се убедиха, че са 
много качествени, за раз-
лика от някои, които се 
внасят“, казва Полугчиев, 
който е технолог и от-

крехва още малко завесата 
от поведението на потре-
бителите: „има една мода, 
която се следва в консу-
мацията на вино в България. 
Тази мода в момента из-
виси „Совиньон Блан“ и е 
много търсен и харесван 
сега“.

Следят се и европейски-
те производители, напри-
мер Италия, тенденциите 
се наблюдават зорко и 
реагира адекватно на же-
ланията на консуматори-
те.

Българско вино се изна-
ся за Америка, ЕС – основно 
Германия.
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ПРЕССЪОБЩЕНИЕ

ИАРА изследва запасите на черноморски
видове риби и рапан

Изпълнителната агенция по рибарство и аквакултури (ИАРА) изследва 
запасите от най-значимите стопански видове черноморски риби и рапан. 

Изследването се финансира от от Програмата за морско дело, рибарство и 
аквакултури по проект BG14MFPR001-1.002-0001 „Събиране, управление и 

използване на данни за целите на научния анализ и изпълнението на Общата 
политика в областта на рибарството за периода 2023-2024 г.“, договор за 

безвъзмездна помощ № МДР-ИП-01-9/07.06.2024 г. 
Чрез изпълнението на проекта се подпомога събирането, управлението и 

използването на първични биологични, технически, екологични и  
социално-икономически данни в рамките на Националната програма за 

събиране, управление и използване на данни в сектор „Рибарство” 2023-2024 
г., даващи възможност за оценка на: състоянието на експлоатираните морски 
биологични ресурси; нивото на риболов и въздействието, което риболовните 

дейности оказват върху морските биологични ресурси и морските 
екосистеми; социално-икономическите резултати на сектора на рибарството, 

сектора на аквакултурата и преработвателния сектор в рамките на Съюза. 
Изследванията се извършват чрез дънни и пелагични трални снимки и 

събиране на биологични проби от улова на калкан, трицона, хамсия, сафрид, 
барбуня, меджид, черноморска акула и рапан. Изпълнено е и социологическо 

проучване за любителския риболов във водите на Черно море.  
В допълнение се наблюдават риболовните дейности, което дава възможност 

за оценка на уловеното, изхвърленото и разтовареното количество риба и 
други морски организми. 

Бюджетът на проекта е 2 044 856.81 лв., от които 70% в размер на  
1 431 399.77 лв. се осигуряват от Европейския съюз чрез Европейския фонд за 

морско дело, рибарство и аквакултури и 30% в размер на 613 457.04 лв. от 
държавния бюджет на Република България. Изпълнението на проекта трябва  

да приключи до 31.08.2025 г. 

-------------------------------------------- www.eufunds.bg -------------------------------------------

Проект BG14MFPR001-1.002-0001 „Събиране, управление и използване на данни за 
целите на научния анализ и изпълнението на Общата политика в областта на 

рибарството за периода 2023-2024 г.“, финансиран от Програмата за морско дело, 
рибарство и аквакултури, съфинансирана от Европейския съюз чрез Европейския фонд 

за морско дело, рибарство и аквакултури.

ПРЕССЪОБЩЕНИЕ

ИАРА изследва запасите на черноморски 
видове риби и рапан

Изпълнителната агенция по рибарство и аквакултури (ИАРА) изследва запасите от най-значимите 

стопански видове черноморски риби и рапан. Изследването се финансира от от Програмата за 

морско дело, рибарство и аквакултури по проект  BG14MFPR001-1.002-0001 „Събиране, управление 

и използване на данни за целите на научния анализ и изпълнението на Общата политика в областта 

на рибарството за периода 2023-2024 г.“, договор за безвъзмездна помощ  № МДР-ИП-01-9/07.06.2024 г. 

Чрез изпълнението на проекта се подпомога събирането, управлението и използването на първични 

биологични, технически, екологични и социално-икономически данни в рамките на Националната 

програма за събиране, управление и използване на данни в сектор „Рибарство” 2023-2024 г., даващи 

възможност за оценка на: състоянието на експлоатираните морски биологични ресурси; нивото на 

риболов и въздействието, което риболовните дейности оказват върху морските биологични ресурси 

и морските екосистеми; социално-икономическите резултати на сектора на рибарството, сектора на 

аквакултурата и преработвателния сектор в рамките на Съюза.

Изследванията се извършват чрез дънни и пелагични трални снимки и събиране на биологични 

проби от улова на калкан, трицона, хамсия, сафрид, барбуня, меджид, черноморска акула и рапан. 

Изпълнено е и социологическо проучване за любителския риболов във водите на Черно море. 

В  допълнение се наблюдават риболовните дейности, което дава възможност за оценка на уловеното, 

изхвърленото и разтовареното количество риба и други морски организми. 

Бюджетът  на проекта е 2 044 856.81 лв., от които 70%  в размер на 1 431 399.77 лв. се осигуряват от 

Европейския съюз чрез Европейския фонд за морско дело,  рибарство и аквакултури и 30% в размер 

на 613 457.04 лв.  от държавния бюджет на Република България. Изпълнението на проекта трябва 

да приключи до 31.08.2025 г. 

www.eufunds.bg 

Проект BG14MFPR001-1.002-0001 „Събиране, управление и използване на данни за целите 
на научния анализ и изпълнението на Общата политика в областта на рибарството за 

периода 2023-2024 г.“, финансиран от Програмата за морско дело, рибарство и аквакултури, 
съфинансирана от Европейския съюз чрез Европейския фонд за морско дело,  рибарство и 

аквакултури.

Липсата на работна ръка за бране на грозде е сериозен проблем за лозарите, които все още не 
могат да си позволят закупуване на гроздокомбайни                       ФОТО: MARICA.BG

Механизирана резитба на лозята                       ФОТО: ZEMEDELSKATEHNIKA.COM



Древни и сегашни традиции 
при зарязването на лозите

ДОНА МИТЕВА

Едно от първите исто-
рически сведения за заряз-
ване на лозите, стигнало 
до нас и описващо не само 
земеделския акт, но и изу-
мителни ритуали, които 
са го съпровождали, е запи-
сано от Аполоний Родоски 
(ІІІ в. пр.Хр.). Той възпроиз-
вежда разказа за плаването 
на аргонавтите към Кол-
хида, на източния бряг на 
Черно море. Като минали 
протока Дарданели, те 
спрели на южния малоазий-
ски бряг на Мраморно море 
във Фригия, при долионите 
– фриги, „където има вине-
ни лози..., които се режат 
– зарязват, заради свещения 
образ на планинските бо-
гове...“. Така започва пре-
зентацията на проф. д.и.н. 
Диана Радойнова, от бур-
гаския държавен универси-
тет „Проф. д-р Асен Зла-
таров“, която е посветена 
на традиционното заряз-
ване на лозите.

Тя разказва и гръцките 
митове, които също не 
отминават зарязването, 
без да го обиграят словес-
но в свои фрагменти. По 
този начин доказва, че  
отрязването на част от 
живото растение се осмис-

ля като ритуално убийство 
и по-точно жертвоприно-
шение. Както целта е 
иницииране на земно пло-
дородие, осигуряване без-
проблемното сакрално 
въртене на безкрайния 
кръговрат живот-смърт-
живот. 

„Самото растение – ло-
зата, има особена семио-
тична значимост в трако-
елинистическия свят. То 
е свещеното растение на 
Дионис, а самият той е 
умиращо и възкръсващо 
божество (роден прежде-
временно от майка си, 
тракийката Семела, той 
бил зашит в бедрото на 
баща си, Зевс, и роден от-
ново). 

Лозата бива зарязвана/
посичана, но остава жива/
възражда се, а плодът ѝ – 
смачкан/убиван, за да се 
получи свещената напит-
ка – виното. Най-сетне 
самото вино бележи сакрал-
ния преход от диво/при-
родно състояние към об-
работена/цивилизована 
напитка“, подчертава проф. 
Радойнова и прави препрат-
ка към обредно-празнична-
та фолклорна система на 
българите. 

„Патронът на празника, 
свети Трифон, според 

фолклорната легенда, е 
отрязал носа си (отново 
отрязване/ зарязване/ 
жертвоприношение), след 
като обидил Богородица, 
която уж му била сестра, 
като я видял да се връща 
от сарандисване: “Вижте 
наща копилана се връща с 
копелето си“ и тя го про-
клела.

Много интересна е ле-
гендата от Средецко, 
която разказва, че свети 
Трифон имал много лозя и 
се грижел за тях с помощта 
на животните си, едно от 
които магаре. Веднъж све-
тецът видял, че магарето 
е наяло част от стръко-
вете на лозята и веднага 
му се скарал. Той очаквал, 
че това ще доведе до по-
малка реколта, но през 
есента бил учуден да види, 
че тъкмо тези места, от 
които магарето е яло, са 
най-плодородните. Извинил 
се на животното и започ-
нал да учи хората, че тряб-
ва да зарязват лозята си, 
за да имат по-добра рекол-
та“.* 

Зарязването оцелява до 
наши дни не само като 
стопанска, но и като са-
крално-ритуална практи-
ка. Проучването на дей-
н о с т т а  н а  е д и н  о т 
най-известните винопро-
изводителни райони у нас 

– Поморийският, показва, 
че всъщност това е един-
ственият ритуал, който 
продължава упорито да 
се чества от персонала на 
всички винарски изби – и 
големи, и малки, в нашия 
регион. 

„Най-голямата произво-
дителка на винен алкохол, 
фирма „Черноморско злато“ 
АД в Поморие, всяка година 
прави тържествено заряз-
ване в своите лозя. За 
целта бива канен поморий-
ският кмет, както и местен 
свещеник. Девойки в народ-
ни носии носят вино в ба-
кърче и пита със сол и мед. 
Кметът отрязва първата 
пръчка, девойката полива 
от бакърчето за берекет, 
след него зарязват и дру-
гите официални лица, 
свещеникът отслужва 
водосвет за здравето на 
производителите и за из-
обилна реколта.

По-малките винарски 
изби в региона: Винарска 
изба „Тохун“, Винарска изба 

„Братя Боеви“, наследник 
на най-старата винарска 
кооперация в града и винар-
ска изба „Страцин“ правят 
собствено ритуално заряз-
ване в своите лозя. Прин-
ципно ритуалът не се 
различава от този – на 
„Черноморско злато“ АД, с 
тази разлика, че няма мо-
мичета, облечени в носии. 
Обикновено зарязването 
се извършва от собстве-
ника на фирмата, следван 
от главния технолог, а 
жена – служителка подгот-
вя ритуалната пита. При 
зарязването задължител-
но се полива вино върху 
лозовите пръчки (впрочем 
това е ритуалното „кър-
вене“ на прерязаното тяло 
на лозата, макар да не се 
осмисля по този начин от 
информаторите) и следва 
трапеза в някое от служеб-
ните помещения на фир-
мата“, обяснява проф. Ра-
дойнова.

В следобедните часове 
на 14 февруари всички ви-

нопроизводителни фирми 
в региона задължително се 
включват във всеобщо 
веселие и концерт, които 
се правят на централния 
площад в квартала на По-
морие, като излагат за 
дегустация и закупуване 
своя продукция. 

„Това също е неосъзната 
от съвременните хора 
древна традиция. С риту-
алното жертвоприношение 
– „убиването“/порязването 
на лозата, растението 
възкръсва за нов живот, 
космичната хармония е 
възстановена и хората се 
отдават на празнично ве-
селие, песни и танци (днес 
– без оръжие)“, завършва 
разказа си Радойнова, коя-
то е посветила много го-
дини да изследва фолклора 
и антропологията.

* (Райчевски, Ст.  2016. Ка-
лендар и обредност в Стран-
джа и Източна Тракия. 
София. Изд. Захари Стоянов, 
с. 58).
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„
При зарязването 
задължително 
се полива вино 
върху лозовите 
пръчки

Проф. Диана 
Радойнова

ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Проф. Диана Радойнова: Това е единственият ритуал, който продължава да се чества 
от всички винарски изби в нашия регион

Всички винопроизводителни фирми в региона задължително се включват във всеобщо веселие               ФОТО: АРХИВ ЧФ

Зарязване                 ФОТО: VESTI.BG

Кметът отрязва първата пръчка      ФОТО: АРХИВ ЧФ



8 нови магазина и над 200 
работни места планира Lidl  

до края на годината
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Един от новите си 
магазини през 2025 г. 
Lidl открива в Айтос

До края на годината 
Lidl планира да разкрие 
още поне осем мага-

зина, както в големи гра-
дове катo София, Пловдив, 
Варна, Бургас, така и в 
по-малки, в които до мо-
мента веригата не е при-
съствала – Айтос, Септем-
ври, Костинброд и др. Във 
всеки нов собствен обект 
през 2025 г. компанията 
ще инвестира между 10 и 
18 млн. лв., в зависимост 

от големината и вида на 
магазина, размер на пар-
кинга, външни площи и др. 
В това число се включват 
разходите за земя, стро-
ителство и оборудване.

С изграждането на обек-
та в Айтос, който в мо-
мента е в строеж, ще бъдат 
разкрити нови работни 
места. Важно за айтозлии 
е да знаят, че като рабо-
тодател, Lidl обявява 
свободните работни мес-

та на официалния си сайт 
https://jobs.lidl.bg/, приема 
заявления от кандидати-
те и назначава служите-
лите си в съответните 
магазини от веригата. По 
данни от 12.02.2025 г. за 
Айтос има една свободна 
позиция – Младши замест-
ник-мениджър филиал 
(м/ж) - Айтос, ул. „Хаджи 
Димитър“ №31, Филиал в 
строеж ул. „Хаджи Дими-
тър“ 31, Айтос.

По повод 152 години от 
гибелта на Апостола на 
българската свобода Васил 
Левски, каним гражданство-
то, представители на об-
щинските и държавните 
институции, културните, 
стопански и родолюбиви 
организации, членовете на 
читалищата, на всички дру-
жества и спортни клубове, 
представители на всички 
училища, детски градини и 
кметства в община Айтос, 
да участват във ФАКЕЛНО 
ШЕСТВИЕ НА 18 ФЕВРУАРИ 
2025 г., от 17.30 часа.

Шествието ще тръгне 
от двора на Средно училище 
„Христо Ботев“, град Айтос 
до храм „Св. Димитър“ по 
маршрута – ул. „Станцион-
на“, ул. „Паисий“, Зумпаловия 
площад, ул. „Богориди“, ул. 
„Цар Освободител“.

На 18 февруари елате в 
двора на СУ „Христо Ботев“ 
или на площад „Свобода“ 
(пред Общината), за да по-
четем заедно живота и де-
лото на великия българин с 
шествие, факли, знамена, и 
със специалното участие на 
VІ Ученически гвардейски 
отряд.

ОБЩИНА АЙТОС И СУ „ХРИСТО БОТЕВ“ ОРГАНИЗИРАТ

Факелно шествие по повод 152 
години от гибелта на Левски

Васил Едрев, кмет 
на община Айтос

https://www.lidl.bg/

ОБЩИНА АЙТОС
Празнични културни и спортни прояви 

2025 г.

18.02.2025 г., 13.30 ч. ОУ „Христо Ботев“ с. 
Мъглен – Отбелязване на 152-годишнината 
от гибелта на Васил Левски. Организатор: ОУ 
„Христо Ботев“, с. Мъглен 
18.02.2025 г., 10.00 ч., База 2 на СУ „Христо 
Ботев“ – Айтос – Традиционно състезание за 
ученици „Лъвски скок“. 
18.02.2025 г., 17.30 ч. ОБЩОГРАДСКО ФАКЕЛНО 
ШЕСТВИЕ, посветено на 152 години от гибел-
та на Апостола на българската свобода Васил 
Левски, по маршрут от СУ „Христо Ботев“ до 
храм „Св. Димитър“ - ул. „Станционна“, ул. 
„Паисий“, Зумпалов площад, ул. „Богориди“, ул. 
„Цар Освободител“.
Организатори Община Айтос и СУ „Христо 
Ботев“ - Айтос
19.02.2025 г., 11.00 ч., храм „Св. Димитър“– 
Възпоменателни прояви, посветени на 152 
години от гибелта на Васил Левски. 

• Заупокойна молитва в памет на Апостола 
в храм „Св. Димитър“ – гр. Айтос 
• Поклонение пред паметната плоча на Васил 
Левски в двора на църквата „Св. Димитър” 
• Програма, подготвена от учителите и де-
цата на ДГ „Пролет“, гр. Айтос                   
Организатори: Община Айтос, НЧ „Васил 
Левски 1869” и ДГ „Пролет“  гр. Айтос                   
19.02.2025 г., 14.00 ч., ОУ „Христо Ботев“ с. 
Пирне – Отбелязване на годишнината от 
гибелта на Васил Левски. 
20.02.2025 г., 10.00 ч., Актова зала на СУ „Ни-
кола Йонков Вапцаров“ – Айтос – Традиционен 
общински конкурс за поезия и песен „Моята 
България – 2025”, с участието на училищата 
от община Айтос.    Организатори: Община 
Айтос, СУ „Н. Й. Вапцаров” 
26.02.2025 г., 10.00 ч., Ритуална зала на Общи-
на Айтос – „Кукерска благословия“ - Поздрав 
на децата от ДГ „Радост“ гр. Айтос към 
Кмета и Общинска администрация, по повод 
Сирни заговезни. 

27.02.2025 г., 09.00 ч., Спортна зала „Аетос“ - 
Ученически игри по волейбол.
27.02.2025 г., 17.30 ч. , НЧ „Васил Левски 1869“– 
Тържествен концерт „Свобода - свещена дума“ 
Организатор: НЧ „Васил Левски- 1869“  
28.02.2025 г., 10.00 ч., Ритуална зала на Общи-
на Айтос - Първомартенски поздрав на деца-
та от ДГ „Калина Малина” гр. Айтос към 
Кмета и Общинската администрация - Айтос  
28.02.2025 г., 17.30 ч. в салона на НЧ „Васил 
Левски 1869“ – Концерт-спектакъл „За теб, 
Българийо!“ на СУ „Христо Ботев“ Организатор: 
СУ „Христо Ботев“ гр. Айтос.
28.02.2025 г.,14.00 ч. ОУ „Христо Ботев“ с. 
Пирне – Отбелязване на Освобождението на 
България  Организатор: ОУ „Христо Ботев“ с. 
Пирне  

МАРТ  
01.03.2025 г. - Ден на художествената само-
дейност - празнични прояви, концерти, твор-
чески срещи и ритуално кичене с мартеници 
във всички читалища на територията на 
Община Айтос. 

01.03.2025 г. – Поздрав с мартеници от ОУ 
„Атанас Манчев“ гр. Айтос към децата от 
Дневен център за деца с увреждания. Място: 
Дневен център за деца с увреждания гр. Айтос 
Организатор: ОУ „Атанас Манчев“ гр. Айтос 
02.03.2025 г., 18.00 ч., с. Караново – „С България 
в сърцето“ - Празничен концерт по случай 
националния празник на България – 3 март. 
Организатор: НЧ „Петър Житаров-1928“, с. 
Караново  
03.03.2025 г., 11.00 ч., площад „Свобода“ - Праз-
нична програма, посветена на Трети март и 
147 години от Освобождението на България 
– национален празник на Република България. 
• Ритуал за издигане на националното знаме 
 • Заупокойна молитва за загиналите за Ос-
вобождението на България 
• Празнично обръщение на кмета на община 
Айтос към гражданите   
• Концерт на народната певица ЖЕЧКА СЛА-
НИНКОВА и оркестър. 
Организатори: Община Айтос, СУ „Никола 
Йонков Вапцаров“ гр. Айтос
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ОБЯВА

Районно мюфтийство гр. Бургас отдава под 
наем 1 брой метална барака от 36 кв.м. и дворно 
място от 360 кв.м., находящи се в гр. Карнобат, 
ЕКАТТЕ 36525, ул. „Девети Септември“ № 12, общ. 
Карнобат, обл. Бургас.

Търг с Явно наддаване ще се проведе на 
19.02.2025 г. в канцеларията на Районно мюфтий-
ство гр. Бургас с адрес: гр. Айтос, ул. „Цар Осво-
бодител“ № 1 от 10.00 часа

За повече информация на телефон: 
0558 263 64 / 0877 10 66 13  

"АЙТОС-АВТО-
ТРАНСПОРТ" 

ЕООД – 
ГРАД АЙТОС

Търси да назначи 
шофьор  

за Автогара – Айтос.

Повече информация на 
тел. 0879 29 77 22

Община Айтос
СЪОБЩЕНИЕ

Община Айтос уведомява гражданите, че желаещите да закупят дърве-
сина от склад за лична употреба за отоплителен сезон 2025-2026г., 
следва да подадат заявление по образец до Кмета на съответното населе-
но място в срок до 31.03.2025г.

Заявленията се предоставят в ЦАО при община Айтос за гражданите на 
гр. Айтос и в кметствата на територията на общината.

Право на закупуване на дървесина от склад имат физически лица, 
представители на едно домакинство, с постоянен или настоящ адрес в 
съответното населено място, които са включени в списък, изготвен от 
Кмета на населеното място.

Общото количество дървесина, което едно домакинство може да заку-
пи за една календарна година, е до 10 пространствени куб. м.

З А П О В Е Д
№ РД – 08 – 76

10.02.2025г. гр.Айтос

На основание чл.60, ал.1 и ал.3, във връзка с чл.57, 
т.1 от Наредба за реда за придобиване, управление и 
разпореждане с общинско имущество, чл.14, ал.1 и ал.2 
от ЗОС и чл.9, ал.1 от Наредба за реда за разрешаване 
поставянето на преместваеми обекти на територията 
на община Айтос    

З А П О В Я Д В А М:
1. Откривам процедура за провеждане на публичен 

търг с явно наддаване за отдаване под наем за срок 
до 19.03.2027г. на Общински терени /петна/ петна № 
8;16;17;18;19,  по Схемата на местата за поставяне на 
преместваеми обекти за търговия и други обслужващи 
дейности на закрито по чл. 4, ал.1, т.1 на Наредба за 
реда за разрешаване поставянето на преместваеми 
обекти на територията на Община Айтос и чл.56 от 
ЗУТ, всеки с площ от 15 кв.м., находящи се в І-ва 
зона на гр. Айтос.

2. Търгът да се проведе на 05.03.2025г. от 09:40 
часа в малката заседателна зала на Община Айтос.

3. Началната тръжна цена е 120.00лв.(сто и два-
десет лева) без ДДС месечен наем.

4. Определям стъпка за наддаване – 12.00 
лв.(дванадесет лева) без ДДС.

5. Гаранция за участие в търга – 150.00 лв. (сто и 
петдесет лева), която се внася в касата на Общината /
стая №10/ или по банков път: „Алианц Банк България”, 
IBAN: BG 27BUIN95613300447527, BIC: BUINBGSF, в 
срок до 16:00ч. на 28.02.2025г.

6. За обезпечаване изпълнението на задълженията 
по договора за наем, паричната гаранция за участие в 
търга се трансформира като гаранция за изпълнение на 
договора за наем, която се възстановява след изтичане 
срока на договора при пълно и точно изпълнение на 
задълженията на наемателя, като не се начислява лихва. 
Условията и реда за задържането и възстановяването 
на паричната гаранция се уреждат в договора.

7.Утвърждавам тръжна документация на стойност 
5.00лв. (пет лева) без ДДС за един комплект, която 
се закупува до 16:00 ч. на 27.02.2025г. в Център за 
административно обслужване към общината. Тръжната 
документация съдържа:

- Копие от заповед за насрочен търг;
- Заявление за участие;
- Декларация за оглед на имота;
- Декларация за условията на търга;
- Декларация за съгласие за събиране, използване 

и обработване на лични данни;
- Тръжни условия;
- Копие от Схема на местата за поставяне на пре-

местваеми обекти за търговия и други обслужващи 
дейности на закрито по чл. 4, ал.1, т.1 на Наредба за 
реда за разрешаване поставянето на преместваеми 
обекти на територията на Община Айтос и чл.56 от ЗУТ

- Договор за наем /проект/;
8. Кандидатите следва да представят в запечатан 

непрозрачен плик до 16:00ч. на 04.03.2025г. в Цен-
тър за административно обслужване към общината 
следните документи:

8.1. Заявление за участие в търга;
8.2. Декларация за оглед на имота;
8.3. Декларация за условията на търга; 
8.4. Декларация за съгласие за събиране, използване 

и обработване на лични данни.
8.5. Документ за внесен депозит;
8.6. Документ за закупена тръжна документация;
8.7. Юридическите лица – търговци, посочват ЕИК – 

съгласно Закона за търговския регистър. 
8.8 Копие от Удостоверение за вписване в регистъра 

на занаятчиите, когато в преместваемото съоръжение 
ще се извършва стопанска дейност изискваща такова 
удостоверение; / ако е приложимо/

8.9. Пълномощно с нотариална заверка на подписа, 
когато се участва чрез пълномощник. Допустимо е пъл-
номощното да не се постави в плика, а да се предаде 
на комисията на нейното заседание. На комисията се 
предоставя оригинал или заверено за вярност копие, 
като в този случай оригиналът се показва за сверка;

9. До участие в търга ще се допускат физически и 
юридически лица. 

10. Оглед на имотите да се извършва всеки работен 
ден до 16:00ч. на 28.02.2025г., с представител на 
Общината, след представяне на платежен документ за 
закупена тръжна документация и предварителна заявка.

11. Начин на плащане: в 14-дневен срок от влизане 
в сила на заповедта за спечелил участник, спечелилият 
кандидат следва да внесе първия месечен наем.

Настоящата заповед да се обяви във вестник „Народен 
приятел”, електронната страница на Община Айтос и да 
се постави на информационното табло на общината.

Контрол по изпълнение на заповедта ще упражня-
вам лично.

Допълнителна информация на тел.: 0558/ 2 57 83 
или в ЦАО на Община Айтос.

ВАСИЛ ЕДРЕВ
Кмет на Община Айтос

З А П О В Е Д
     № РД – 08 – 74
10.02.2025г. гр.Айтос

На основание чл.60, ал.1 и ал.3, във връзка с чл.57, 
т.1 от Наредба за реда за придобиване, управление и 
разпореждане с общинско имущество, чл.14, ал.1 и ал.2 
от ЗОС и чл.9, ал.1 от Наредба за реда за разрешаване 
поставянето на преместваеми обекти на територията 
на община Айтос   

З А П О В Я Д В А М:
1. Откривам процедура за провеждане на публичен 

търг с явно наддаване за отдаване под наем за срок 
до 19.03.2027г. на Общински терени /петна/ петна № 
1;3;4;5;6;9;10;11;12;13;14;15,  по Схемата на местата 
за поставяне на преместваеми обекти за търговия и 
други обслужващи дейности на закрито по чл. 4, ал.1, 
т.1 на Наредба за реда за разрешаване поставянето на 
преместваеми обекти на територията на Община Айтос 
и чл.56 от ЗУТ, всеки с площ от 15 кв.м., находящи 
се във ІІ-ра зона на гр. Айтос.

2. Търгът да се проведе на 05.03.2025г. от 09:50 
часа в малката заседателна зала на Община Айтос.

3. Началната тръжна цена е 105.00лв.(сто и пет 
лева) без ДДС месечен наем.

4. Определям стъпка за наддаване – 10.00 лв.(десет 
лева) без ДДС.

5. Гаранция за участие в търга – 120.00 лв.(сто и 
двадесет лева), която се внася в касата на Общината 
/стая №10/ или по банков път: „Алианц Банк България”, 
IBAN: BG 27BUIN95613300447527, BIC: BUINBGSF, в 
срок до 16:00ч. на 28.02.2025г.

6. За обезпечаване изпълнението на задълженията 
по договора за наем, паричната гаранция за участие в 
търга се трансформира като гаранция за изпълнение на 
договора за наем, която се възстановява след изтичане 
срока на договора при пълно и точно изпълнение на 
задълженията на наемателя, като не се начислява лихва. 
Условията и реда за задържането и възстановяването 
на паричната гаранция се уреждат в договора.

7.Утвърждавам тръжна документация на стойност 
5.00лв. (пет лева) без ДДС за един комплект, която 
се закупува до 16:00 ч. на 27.02.2025г. в Център за 
административно обслужване към общината. Тръжната 
документация съдържа:

- Копие от заповед за насрочен търг;
- Заявление за участие;
- Декларация за оглед на имота;
- Декларация за условията на търга;
- Декларация за съгласие за събиране, използване 

и обработване на лични данни;
- Тръжни условия;
- Копие от Схема на местата за поставяне на пре-

местваеми обекти за търговия и други обслужващи 
дейности на закрито по чл. 4, ал.1, т.1 на Наредба за 
реда за разрешаване поставянето на преместваеми 
обекти на територията на Община Айтос и чл.56 от ЗУТ

- Договор за наем /проект/;
8. Кандидатите следва да представят в запечатан 

непрозрачен плик до 16:00ч. на 04.03.2025г. в Цен-
тър за административно обслужване към общината 
следните документи:

8.1. Заявление за участие в търга;
8.2. Декларация за оглед на имота;
8.3. Декларация за условията на търга; 
8.4. Декларация за съгласие за събиране, използване 

и обработване на лични данни.
8.5. Документ за внесен депозит;
8.6. Документ за закупена тръжна документация;
8.7. Юридическите лица – търговци, посочват ЕИК – 

съгласно Закона за търговския регистър. 
8.8 Копие от Удостоверение за вписване в регистъра 

на занаятчиите, когато в преместваемото съоръжение 
ще се извършва стопанска дейност изискваща такова 
удостоверение; / ако е приложимо/

8.9. Пълномощно с нотариална заверка на подписа, 
когато се участва чрез пълномощник. Допустимо е пъл-
номощното да не се постави в плика, а да се предаде 
на комисията на нейното заседание. На комисията се 
предоставя оригинал или заверено за вярност копие, 
като в този случай оригиналът се показва за сверка;

9. До участие в търга ще се допускат физически и 
юридически лица. 

10. Оглед на имотите да се извършва всеки работен 
ден до 16:00ч. на 28.02.2025г., с представител на 
Общината, след представяне на платежен документ за 
закупена тръжна документация и предварителна заявка.

11. Начин на плащане: в 14-дневен срок от влизане 
в сила на заповедта за спечелил участник, спечелилият 
кандидат следва да внесе първия месечен наем.

Настоящата заповед да се обяви във вестник „Народен 
приятел”, електронната страница на Община Айтос и да 
се постави на информационното табло на общината.

Контрол по изпълнение на заповедта ще упражня-
вам лично.

Допълнителна информация на тел.: 0558/ 2 57 83 
или в ЦАО на Община Айтос.

ВАСИЛ ЕДРЕВ
Кмет на Община Айтос

З А П О В Е Д
     № РД – 08 – 75
10.02.2025г. гр.Айтос

На основание чл.60, ал.1 и ал.3, във връзка с чл.57, 
т.1 от Наредба за реда за придобиване, управление и 
разпореждане с общинско имущество, чл.14, ал.1 и ал.2 
от ЗОС и чл.9, ал.1 от Наредба за реда за разрешаване 
поставянето на преместваеми обекти на територията 
на община Айтос   

З А П О В Я Д В А М:
1. Откривам процедура за провеждане на публичен 

търг с явно наддаване за отдаване под наем за срок до 
19.03.2027г. на Общински терени /петна/ петна №2;7,  по 
Схемата на местата за поставяне на преместваеми обекти 
за търговия и други обслужващи дейности на закрито 
по чл. 4, ал.1, т.1 на Наредба за реда за разрешаване 
поставянето на преместваеми обекти на територията на 
Община Айтос и чл.56 от ЗУТ, всяко с площ от 6 кв.м., 
находящи се във ІІ-ра зона на гр. Айтос.

2. Търгът да се проведе на 05.03.2025г. от 09:30 
часа в малката заседателна зала на Община Айтос.

3. Началната тръжна цена е 42.00лв. (четиридесет 
и два лева) без ДДС месечен наем.

4. Определям стъпка за наддаване – 4.00 лв.(четири 
лева) без ДДС.

5. Гаранция за участие в търга – 50.00 лв.(петдесет 
лева), която се внася в касата на Общината /стая №10/ 

или по банков път: „Алианц Банк България”, IBAN: BG 
27BUIN95613300447527, BIC: BUINBGSF, в срок до 
16:00ч. на 28.02.2025г.

6. За обезпечаване изпълнението на задълженията 
по договора за наем, паричната гаранция за участие в 
търга се трансформира като гаранция за изпълнение на 
договора за наем, която се възстановява след изтичане 
срока на договора при пълно и точно изпълнение на 
задълженията на наемателя, като не се начислява лихва. 
Условията и реда за задържането и възстановяването 
на паричната гаранция се уреждат в договора.

7. Утвърждавам тръжна документация на стойност 
5.00лв. (пет лева) без ДДС за един комплект, която 
се закупува до 16:00 ч. на 27.02.2025г. в Център за 
административно обслужване към общината. Тръжната 
документация съдържа:

- Копие от заповед за насрочен търг;
- Заявление за участие;
- Декларация за оглед на имота;
- Декларация за условията на търга;
- Декларация за съгласие за събиране, използване 

и обработване на лични данни;
- Тръжни условия;
-  Копие от Схема на местата за поставяне на 

преместваеми обекти за търговия и други обслужващи 
дейности на закрито по чл. 4, ал.1, т.1 на Наредба за 
реда за разрешаване поставянето на преместваеми 
обекти на територията на Община Айтос и чл.56 от ЗУТ

- Договор за наем /проект/;
8. Кандидатите следва да представят в запечатан 

непрозрачен плик до 16:00ч. на 04.03.2025г. в Център 
за административно обслужване към общината следните 
документи:

8.1. Заявление за участие в търга;
8.2. Декларация за оглед на имота;
8.3. Декларация за условията на търга; 
8.4. Декларация за съгласие за събиране, използване 

и обработване на лични данни.
8.5. Документ за внесен депозит;
8.6. Документ за закупена тръжна документация;
8.7. Юридическите лица – търговци, посочват ЕИК – 

съгласно Закона за търговския регистър. 

8.8 Копие от Удостоверение за вписване в регистъра 
на занаятчиите, когато в преместваемото съоръжение 
ще се извършва стопанска дейност изискваща такова 
удостоверение; / ако е приложимо/

8.9. Пълномощно с нотариална заверка на подписа, 
когато се участва чрез пълномощник. Допустимо е пъл-
номощното да не се постави в плика, а да се предаде 
на комисията на нейното заседание. На комисията се 
предоставя оригинал или заверено за вярност копие, 
като в този случай оригиналът се показва за сверка;

9. До участие в търга ще се допускат физически и 
юридически лица. 

10. Оглед на имотите да се извършва всеки работен 
ден до 16:00ч. на 28.02.2025г., с представител на 
Общината, след представяне на платежен документ за 
закупена тръжна документация и предварителна заявка.

11. Начин на плащане: в 14-дневен срок от влизане 
в сила на заповедта за спечелил участник, спечелилият 
кандидат следва да внесе първия месечен наем.

Настоящата заповед да се обяви във вестник „Народен 
приятел”, електронната страница на Община Айтос и да 
се постави на информационното табло на общината.

Контрол по изпълнение на заповедта ще упражнявам 
лично.

Допълнителна информация на тел.: 0558/ 2 57 83 
или в ЦАО на Община Айтос.

ВАСИЛ ЕДРЕВ
Кмет на Община Айтос

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКИ ЦЕНТЪР ЗА СОЦИАЛНИ 

И ЗДРАВНИ УСЛУГИ

ОБЯВА ЗА РАБОТНО МЯСТО

Община: Айтос
Име на учреждението: ОЦСЗУ 
Свободна позиция: Медицинска сестра - 1 

щатна бройка  в яслена група към детска градина
Образование: висше - медицинско
Минимална образователна степен: бакала-

вър
Област на висше образование:  здравеопазване 

и спорт, здравни грижи
Професионална квалификация: „медицинска 

сестра“, „акушерка“ „лекарски асистент“ или 
„фелдшер“.

Назначение: трудово правоотношение,  чл.67, 
ал.1, т.1 от  КТ,  във връзка  с  чл.70  ал.1, ал.2 от 
КТ /в полза на работодателя/

Необходими документи:
- Заявление /до ръководителя/ - по образец;
- Автобиография – CV;
- Копие от документ за завършено образова-

ние;
- Копие от документи за допълнителна квали-

фикация (при наличие);

- Декларация за обработка на лични данни (по 
образец);

- Копие на трудова книжка
Начин на провеждане на подбора: подбор по 

документи и интервю.
Допуснатите кандидати по документи ще бъдат 

уведомени за деня и часа за провеждане на интервю. 
Основни задължения на длъжността:
Организира и провежда медицинската  и възпи-

тателната дейност  в яслената група; Отговаря за 
цялостната работа в поверената и група.

Допълнителни умения: способност за работа 
в екип, да има психологическа нагласа за работа с 
деца и подрастващи, способен за бързи и адекватни 
реакции в различни ситуации, възникващи при 
изпълнение на служебните дейности, компютърна 
грамотност.

Документи се подават от 12.02.2025 г. до 24.02.2025 
г. включително от 08.30 ч.  до 12.00 ч. и от 12.30 
ч. до 17.00 ч. в работни дни в деловодството на 
ОЦСЗУ- гр. Айтос, ул. Васил Левски № 5. 

В рамките на срока за подаване на документи, 
кандидатите могат да се запознаят с длъжностната 
характеристика за позицията  в деловодството на „ 
Общински център за социални и здравни услуги“, 
ул. “Васил Левски“ № 5.

Тел. за връзка: 0893 636 078; 0558 2 56 30



Ончо Ончев, председател на ПД „Цвят“ – Айтос: 
Старите пчелари, те не се отказват до смъртта си...

III14 – 20 ФЕВРУАРИ 2025

За старите и младите пчелари, 
за традицията и търпението

Всяка година на 10 
февруари, Деня на св. 
Харалампий, българ-

ските пчелари отбелязват 
професионалния си празник. 
Светецът е смятан за 
покровител на меда и пче-
ларите, затова на празни-
ка се носи мед за освеща-
ване в църквата – за да има 
здраве и мед през цялата 
година. И айтоските пче-
лари, или поне тези с 
дългогодишен опит в 
пчеларството, също ще 
празнуват, казва Ончо 
Ончев, председател на 
пчеларско дружество 
„Цвят“ – Айтос, който е 
наследник на пчеларски 
род. „На 9 февруари ще 
занесем мед в черквата, а 
на сутринта – и погача. 
Раздава се на миряните за 
здрави пчелни семейства. 
Такава е традицията. 
Навремето моят дядо и 
баща ми, които също бяха 
пчелари, разказваха, че на 
този ден в Айтос е имало 
богати трапези с много 
гозби и пчелни продукти“, 
спомня си пчеларят..

Според председателя 
на дружеството, и сега в 
Айтоско има много пчела-
ри, но не могат да се обе-
динят. Старите един по 
един си отишли от този 
свят, а младите се трудят 
– всеки за себе си. „Сключ-
ват договори по различни 
програми, не се интересу-
ват от сдружения, в които 
заедно могат да продават 
стоката си. От Минис-

терството на земедели-
ето предлагат различни 
програми за кооперативи. 
Примерно, има възможност 
за поземлен имот, на кой-
то да се събира и продава 
медът. Но това зависи от 
общата воля на пчеларите. 
А такава обща воля при 
нас няма. Аз съм председа-
тел само на хартия. Доня-
къде ги разбирам, всеки 
гледа да оцелява в тези 
сложни години, особено 
след пандемията“, разказ-
ва Ончо Ончев. И признава, 
че и той самостоятелно 
произвежда и продава. 
Айтозлии знаят, че е пче-
лар с опит и медът, който 
произвежда, е качествен, 

затова застояла стока 
няма.

„Цъфне ли кокичето, 
после минзухарът, започ-
ваме да готвим пчелите 
за пролетта, и за „голя-
мата паша“ през лятото, 
когато цъфнат билките. 
Най-важните месеци за 
пчеларите са февруари, 
март и април – тогава 
върви подготовката. И 
лекарствата за пчелите 
са най-важни. Защото има 
много пестициди и негра-
мотни пръскания. Ако 
сега не положим усилия, 
пчелите умират. Най-
много умират през м. март“, 
казва още пчеларят, кой-
то помни и добри, и лоши 

медоносни години.
Ончев не крие и възхи-

щението си от младите, 
че са добре информирани 
и кандидатстват по про-
грами, по които получават 
финансиране. „Лошото е, 
че след една-две неблаго-
приятни години се отказ-
ват от пчеларството. 

Затова намаляват пчел-
ните семейства през го-
дините. Пчеларството 
иска търпение и упоритост. 
И повече знания – трябва 
да се учат от по-възраст-
ните, да ходят на курсове. 
Трудът на пчеларя се 
възнаграждава само ако си 
търпелив. Важни са пър-

вите четири-пет години“, 
са съветите на стария 
пчелар към новите в зана-
ята.

Много е преживял Ончев, 
но никога не е и помислял 
да захвърли пчелните 
кошери. „Дядо ми казваше, 
че е имало години, в които 
не са завъртали центро-
фугата, и пак са продъл-
жавали. Старите пчелари 
до смъртта си не се от-
казват – трябва да ти 
идва отвътре и да обичаш 
пчелите и труда им“, раз-
казва още Ончо Ончев в 
навечерието на Деня на св. 
Харалампий. Почита праз-
ника и от десетилетия го 
празнува с вярата, че го-
дината ще е медоносна.

За да покаже, че пчелар-
ството в района се разви-
ва и много млади хора имат 
търпението да му се 
посветят, сайтът agro.
bg представя един от най-
активните и успели млади 
пчелари.

Георги Кръстев отглеж-
да 300 пчелни семейства в 
района на общините Айтос 
и Руен. От 2016 година 
разчита единствено на 
пчеларството, за да из-
държа своето семейство. 
„Пчеларството е магия за 
мен. Възхищавам се на 
пчелите, на реда в кошера. 
Повече се радвам на това 
да имам пчели, които са 
силни и здрави, отколкото 
на високите добиви“, каз-
ва Кръстев пред agro.bg.

НП

Ончо Ончев

Георги Кръстев

Ончев: Февруари, март и април са най-важните месеци за 
пчеларите

РАЙОНЕН СЪД ГР. АЙТОС

Районен съд Айтос на основание Заповед № 
48/12.02.2025г. на Административният ръководител – 
Председател на Районен съд Айтос, обявява конкурс за 
заемане на 1 /една/ щатна бройка в Районен съд Айтос 
за длъжността „главен счетоводител“.

І. Описание на длъжността: “главен счетоводител”: 
Организира, координира и контролира финансовата 
дейност и снабдяването на съда. Подпомага председателя 
на съда и административния секретар за правилното и 
законосъобразно използване на финансови ресурси, 
опазване на паричните средства и стоково – материал-
ните ценности. Води на отчет движимото и недвижимо 
имущество на съда.

ІІ.Минимални и специфични изисквания, пред-
видени в нормативните актове и в Класификатора 
на длъжностите в администрацията на съдилищата, 
които кандидатите следва да отговарят:

1. Общи минимални изисквания към кандидатите:
1.1. Вид и равнище на образование – минимална 

степен на завършено образование – висше икономическо 
образование и стаж в областта на счетоводството, външния 
и вътрешния одит и финансовата инспекция, данъчните 
ревизии или като преподавател по счетоводство и контрол:

– при магистърска степен – две години;
– при бакалавърска степен – три години;
– при степен „професионален бакалавър“ – четири години
– Друго висше икономическо образование и 5 години 

стаж в областта на счетоводството, външния и вътрешния 
одит и финансовата инспекция, данъчните ревизии или 
като преподавател по счетоводство и контрол; 

1.2. да е български гражданин;
1.3. да е навършило пълнолетие;
1.4. да не е поставен под запрещение;
1.5. да не е осъждано за умишлено престъпление от 

общ характер;
1.6. да не е лишен по съответен ред от правото да 

заема определена длъжност;
1.7. да не е в йерархическа връзка на ръководство 

и контрол със съпруг или съпруга, с роднини по права 
линия без ограничения, по съребрена линия до четвърта 

степен включително или по сватовство до четвърта 
степен включително;

1.8. да не е едноличен търговец, неограничено отговорен 
съдружник в търговско дружество, управител, търговски 
пълномощник, търговски представител, прокурист, 
търговски посредник, ликвидатор или синдик, член на 
орган на управление или контрол на търговско дружество 
или кооперация;

1.9. да не е народен представител;
1.10. да не е съветник в общински съвет-само за 

съответната общинска администрация;
1.11. да не заема ръководна или контролна длъжност 

на национално равнище в политическа партия.

2. Специфични изисквания за заемане на длъжността: 
„Главен счетоводител“, определени от администра-
тивният ръководител на съда:

– отлични познания по отношение на финансовата 
и счетоводната политика; познания на действащите 
данъчни, трудови и осигурителни разпоредби и закони, 
както и счетоводни стандарти и правила ;

– да притежава компютърна грамотност – работа с 
текстообработващи програми, специализирани счетоводни 
софтуерни продукти и електронни таблици, умение за 
водене на кореспонденция;

– препоръчително е да има опит в бюджетното счето-
водство, в изготвянето на ДДС декларации, ведомости 
за заплати и Декларация образец 1;

– отлични комуникативни умения, работа с граждани 
и в екип;

– интернет банкиране.

3. Размер на трудовото възнаграждение за длъж-
ността „главен счетоводител“:

Минималният размер на основното трудово възнаграж-
дение за длъжността „главен счетоводител“, определен 
в Класификатора за длъжностите в администрацията на 
съдилищата, утвърден с решение на Съдийската колегия 
на ВСС по протокол № 9 от заседание, проведено на 
07.03.2024г. е 2141 лв. На служителите се заплаща 
ежемесечно и допълнително възнаграждение за ранг /
минималният ранг за длъжността е II-втори, с възнаграждение 
в размер на 270 лв./, както и допълнително възнаграж-
дение за придобит трудов стаж и професионален опит.

ІІІ. Начин за провеждане на конкурса: 
Конкурсът ще се проведе от комисия по допускане до 

конкурс и провеждане на конкурса, в състав, определен 
със заповед на Административния ръководител – Пред-
седател на Районен съд Айтос. Комисията заседава в 
пълен състав и взема решения с обикновено мнозинство. 
За заседанията си комисията води протокол, който се 
подписва от всички членове.

Конкурсната процедура включва два етапа, както следва:
Първи етап: Допускане на кандидатите до участие 

в конкурса. 
На този етап се преценява пълнотата и редовността на 

представените документи от кандидатите, съответствието 
на кандидатите с минималните и специфичните изиск-
вания за заемане на длъжността, както и спазването 
на реда, начина и срока за подаване на документи за 
участие в конкурса.

Списъците с допуснатите и недопуснатите кандидати 
(както и основанията за недопускането им ) ще се обявят 
на таблото на съда и на интернет страницата на съда не 
по-късно от 7 дни след изтичане на срока за подаване 
на заявленията за участие в конкурса.

В списъка на допуснатите кандидати ще се посочат 
датата, началният час и мястото на провеждане на втория 
етап от конкурса, който не може да бъде по-рано 14 дни 
от изнасянето на списъка.

Втори етап: Събеседване и техническа проверка.
На събеседването ще бъдат зададени от комисията 

въпроси – еднакви за всички кандидати за проверка 
професионалната подготовка, ще бъдат проверени по-
знанията на кандидата по Правилника за администрацията 
в съдилищата.

На втори етап кандидатите за длъжността: „ главен 
счетоводител” ще се оценяват от комисията по шестобална 
система с точност до 0,50.

Въз основа на проведения конкурс по Кодекса на 
труда комисията ще оформи протоколи с резултатите от 
проведения конкурс и ще класира успешно издържалите 
конкурса.

Протоколът от крайния резултат на конкурса ще 
се публикува на интернет страницата на съда и ще 
се съобщи на участниците в него в 3-дневен срок от 
провеждането му. 

ІV.Необходими документи, които следва да бъдат 
представени от кандидатите за двете длъжности: 

1.Заявление по образец; 
2. Автобиография;
3. Декларация по чл.107а, ал.1 от КТ;
4.Декларация за липса на обстоятелства по чл. 136 

от ПАС; 
5.Копие от диплома за завършено средно образование;
6.Копия от документи за придобита допълнителна 

квалификация/обучение ( ако има такива); 
7.Свидетелство за съдимост;
8.Медицинско свидетелство;
9.Удостоверение от психиатричен диспансер за липса 

на психическо заболяване;
10.Копие от документи, удостоверяващи продължи-

телността на трудовия стаж;
11.Могат да бъдат приложени и други документи, 

свързани с изискванията за заемане на длъжността, 
които кандидатът притежава.

V.Място за подаване на документите: Документите 
следва да бъдат представени лично в сградата на Районен 
съд Айтос, ул. “Цар Освободител“ № 3А, стая № 3, тел. 
0558/2 23 90 , всеки работен ден от 09 -12.00 ч. и от 
13.00-17.00 ч.; 

На разположение на кандидатите са: Заявление по 
образец, както и съответните Декларации, които следва 
да бъдат изтеглени от интернет страницата на съда и 
коректно попълнено.

VІ. Срок за подаване на документите: Документи 
за участие в конкурса се подават от 14.02.2025г. до 
14.03.2025 г.включително. 

VІІ. Общодостъпно място, на което ще се обявяват 
списъците или други съобщения във връзка с конкурса.

Образците на заявлението и декларациите са достъпни 
на интернет страницата на Районен съд Айтос – https://
aytos-rs.justice.bg/

Обявата и всички съобщения за конкурса ще се обя-
вяват на интернет страницата на съда https://aytos-rs.
justice.bg/, както и на информационно табло в сградата 
на Районен съд Айтос.



Айтос празнува 147 години 
от освобождението си
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С патриотична програма на вапцаровския клуб „Млади възрожденци“ и 
шествие до параклис костница „Св. Димитър“

3ази година, тържества-
та за 147 години свободен 
Айтос започнаха със 

Заупокойна молитва за пад-
налите за освобождението 
на града, отслужена от про-
тойерей Ромил Георгиев. 
Децата от ІІІ Б клас, Клуб 
„Млади възрожденци“ на СУ 
„Никола Йонков Вапцаров“ с 
преподавател Сияйна Ива-
нова развълнуваха присъст-
ващите с патриотична 
програма. В храма звучаха 
вечните песни на България 
и паметни стихове и слова 
за ратниците от освободи-
телната епоха.

Вапцаровци припомниха 
събитията на 6 февруари 1878 
г., и смисъла на този ден като 
величайше народно благо. 
„Освобождението на Айтос 
ние ценим като едно от най-
важните събития, което ще 
остане записано със златни 
букви в  историята на нашия 
град. 6 февруари 1878 година 
е повод за гордост и вечна 
памет за събитията отпре-
ди 147 години. Безпределна е 
благодарността и обичта на 
гражданите на Айтос към 
братския руски народ. Слу-
шайки гласа на своите бла-
городни сърца, като ярко, 
красноречиво доказателство 
за своята признателност, 
айтозлии издигнаха Параклис-
костница, в памет на войни-
те, сражавали се за нашата 
свобода. Това е светинята, 

която най-здраво свързва 
Айтос с 6 февруари 1878 го-
дина“.

След тези думи на младите 

възрожденци, тръгна шест-
вие към Параклиса – костни-
ца „Св. Димитър“. Венци и 
цветя бяха положени пред 

паметниците в двора на па-
раклиса – „Дядо Иван“ и на 
канонир (артилерист) АНДРЕЙ 
ГАЕВСКИЙ, руски воин от 

20-а Конна батарея, участвал 
в боевете за Освобождението 
на Айтос на 6 февруари 1878 
г. Айтозлии се поклониха и 

сложиха цветя и пред памет-
ната плоча на ратниците за 
освобождението от Айтоско 
в двора на бившето Логопе-
дично училище.

На празника дойдоха кме-
тът на община Айтос Васил 
Едрев, председателят на 
Общински съвет – Айтос 
Красимир Енчев, зам.-кметът 
Калоян Калоянов, общински 
съветници, директори на 
учебни и детски заведения, 
учители, много граждани и 
ученици.

Честването на годишни-
ната беше организирано от 
Община Айтос, СУ „Никола 
Йонков Вапцаров“ и Църков-
ното настоятелство на храм 
„Св. Димитър“.

НП

За СУ „Христо Ботев“ 
експозицията е 
традиционна в 

навечерието на Сирни 
заговезни

Изложба „Кукерски маски“ 
подредиха във фоайето на 
Средно училище „Христо Ботев“ 
– Айтос учениците от VІ клас 
с преподавател Шинай Мута-
либ. Експозицията беше от-
крита в последната седмица 
на първия учебен срок и се 
радва на интереса на ученици-
те от всички възрасти и на 
гостите на училището.

„Изложбата е едно пъстро 
пътешествие в магията на 
българската традиция, сът-
ворено от талантливите и 
сръчни шестокласници.Те 
изработиха уникални кукерски 

маски, съчетаващи ярки цве-
тове, смели форми и символи-
ка, които разказват истории 
за древни ритуали, мистични 
обреди и победата на доброто 
над злото“ казва г-жа Муталиб. 

Всяка маска е творение, 
вдъхновено от богатата ни 
култура и въображението на 
младите творци. Маските 
носят духа на празника, звука 
на чановете и енергията на 
танца, които пазят и предават 
живия огън на българската 
традиция. 

Изложбата е традиционна 
за училището в навечерието 
на Сирни заговезни. Всяка го-
дина деца от различни класове 
поемат инициативата да се 
състезават в изработката на 
най-уникалната маска.

НП

Традицията  
е от 1949 година

И тази година тради-
ционната февруарска 
земляческа среща на 
живеещите в столицата 
айтозлии беше в ресто-
рант „Клуб КООП” в 
София. Денят е винаги 
петък, а датата – около 
6 февруари, Освобожде-
нието на град Айтос. 

От няколко години 

председател на Земля-
ческо дружество „Три-
те братя“ – София е адв. 
д-р Мария Петрова. Д-р 
Петрова и екипът ѝ 
успяха с интелект, 
талант и много обич 
към родното място да 
превърнат срещата в 
запомнящо се айтоско 
събитие в сърцето на 
столицата.

Зам.-кметът Калоян 
Калоянов и общински 
съветници от различ-
ни политически групи 

пътуваха до София, за 
да предадат поздрави на 
земляците.

Както през всичките 
76 години досега, на сре-
щата имаше много 
спомени за родния Айтос 
и за незабравимите ми-
гове от детството. 
Сбъднаха се и очаквани-
ята за още млади хора 
на сбирката, за нови 
запознанства, за много 
танци и празнично на-
строение.

НП

Цветя пред 
паметника 
на канонир 
АНДРЕЙ 
ГАЕВСКИЙ от 
20-а Конна 
батарея Кметът Васил Едрев с ръководителите и децата от ІІІ Б клас, Клуб „Млади възрожденци“

Параклисът костница е светинята, която най-здраво свързва 
Айтос със събитията от 6 февруари 1878 година Венци и цветя за освободителите                       ФОТО: НП

Изложба „Кукерски маски“ 
подредиха шестокласници

Част от екс-
понатите на 
изложбата
ФОТО: ШИНАЙ 
МУТАЛИБ

76-а земляческа среща събра 
айтоските столичани

Калоян Калоянов с поздрав към земляците

Много танци и празнично настроение             ФОТО: РУЖДИ АХМЕД



11СЪБЕСЕДНИК I 14 – 20 ФЕВРУАРИ 2025

-н Марковски, успешна ли 
беше изминалата 2024 годи-
на за българските вина?

– Нямам кой знае каква 
конкретна визия върху про-
мишлените вина, но това, 
което видяхме от домашни-
те, намирам годината за 
изключително успешна. Да, 
оплакваха се, че не са имали 
достатъчно дъжд. Че е била 
суха и гореща, но това най-
вероятно е дало възможност 
за много добре узряло грозде, 
което е с ограничено коли-
чество сок, но пък е дало 
най-доброто от себе си. За-
това в този аспект аз я 
смятам за успешна. 

– Кои са основните фак-
тори, които определят 
качеството на едно вино?

– Доста са факторите. 
Единият е именно това, 
което току-що споменахме 
– добра година-добър климат, 
за да може все пак да узрее 
суровината. След това важен 
фактор са уменията на чо-
века, който прави виното и 
технологичното оборудване 

на избата, в която работи. 
Тези неща са определящи за 
това дали готовият продукт 
ще бъде приет от потреби-
телите на пазара. От там 
нататък това, което ще се 
получи, вече никой не може 
да знае как ще му хареса, за-
щото всяко едно вино се ха-
ресва по различен начин от 
всеки човек. Въпрос на лично 
предпочитание е. 

– Запознат ли сте с най-
известните винени сорто-
ве в Бургаска област? Какво 
преобладава тук?

– Виждам, че от гледна 
точка на производство се 
използват внесените френ-
ски сортове – „Каберне“, 
„Мерло“ от червените, а от 
белите – „Шардоне“, „Совиньон 
блан“. В миналото имаше 
един прекрасен айтоски 
мускат, който не знам къде 
се изгуби в дебрите на пазара. 
А и най-вероятно е заради 
смяна на собствеността в 
машините. Има един червен 
сорт грозде, който е нарочен 
да се казва „Качивела“, а аз го 
смятам за „Мавруд“. Но и от 
него много отдавна не съм 
виждал нещо. Една от голе-
мите винарни, която имате 
в района, беше направила 
такова вино преди години. 
После май се отказаха и за-
ложиха на традиционните 
внесени сортове, за които 
споменах. Повечето произ-
водители залагат на тях. 
Може би в домашното про-
изводство са останали ня-
какви малки масиви и асми, 
които могат да покажат 
чара на региона, но в широ-
ката мрежа като асортимент 
не ги виждам.

– Ако можехме да намерим 
от този айтоски мускат, 
тогава с какви храни се съ-
четава най-добре?

–А той е бил мускат и 
общо взето не се различава 
като ароматна характерис-
тика от другите мускати. 
Той естествено вкусът 
може да бъде направен с дос-
та сухота, както и с извест-
на сладникавост като полу-
сухите вина, така че може да 
се съчетава с различни храни. 

Нормално е като се чуе ай-
тоски мускат да се върви 
повече към морските храни, 
салати, бели сирена от на-
шите традиционни, жълти-
те сирена и да не пропуснем 
сушените колбаси, което за 
българина си е нещо тради-
ционно. Самата характерис-
тика на муската го прави 
много удобен за съчетание с 
доста широка гама храни. 
Сега рядко може да видите 
човек да се храни с тъмно 
месо и бяло вино, но има и 
такива. Както и има предпо-
читащи целогодишно да 
пият само бяло или червено 
вино. 

–Какви са последните 
тенденции у българското 
винопроизводство?

– Като тенденция не мога 
да кажа, че има едностран-
ност, а по-скоро е многос-
транност. Оказаха се около 
300 винарните в България и 
имаме богатство на вариан-
та на стиловете на вкуса, 
както при белите, така и 
при червените вина. Може 
да срещнете бели с хрупкава 
киселинност, както се нари-
ча на жаргона на дегустато-
рите, които са идеални за 
летния сезон. Може да наме-
рите и бели вина с много 
приятна мекота във вкуса. 
Има ги тези две крайности 
като стилистика при вкуса. 
Абсолютно същото се полу-
чава и при червените. Имате 
по-силно тръпчиви с изсу-
шаващ финал вина и много 
сочни и приятни за ежеднев-
на консумация. Така че имаме 
страхотно разнообразие и 
се забелязва една положи-
телност в настройката на 
консуматорите да взимат и 
да експериментират с вина, 
които не познават. 

–В тази връзка как се 
развива винената култура 
у нас?

– Едно време се казваше, че 
хората масово пият вино 
само от един сорт, или само 
от един производител. Има-
ше една такава консервати-
вност запазена, да не би 
случайно да се минат, ако 
вземат нещо друго. Сега за-

белязвам, че се експеримен-
тира и това, което правят 
производителите с тези 
събития, в които може да 
отидете да опитате при 
тях на място или в магази-
ните, когато се правят 
професионални дегустации, 
е похвално, защото ти се 
дава възможност да опита-
те нещо непознато и в същия 
момент да не купувате кот-
ка в чувал, както казва наро-
дът. Имаме възможност за 
избор – вина, отлежавали в 
дъбови съдове, плодови свежи 
вина, голямо е разнообрази-
ето. В заключение мога да 
кажа, че винената култура 
се развива изключително 
добре у нас. Даже като лично 
наблюдение мога да кажа, че 
хората вече са се ориенти-
рали в това да експеримен-
тират. Естествено, че ще 
остане една голяма част, 
която ще продължава тра-
дицията да си пият балкан-
ските високоалкохолни на-
питки. Това не можем да го 
избегнем.

– Какъв е най-интересни-
ят или необичаен сорт вино, 
който напоследък е търсен?

– Това е много интересен 
въпрос. Имаме сортове, кои-
то са донесени в България, 
засадени тук и отглеждани 
от наши производители. Два 
немски сорта имаме, които 
за съжаление само един про-
изводител има в момента, 
но това го прави уникален. 
Единият е „Регент“, а други-
ят е „Дорнфелдер“. И двата 
сорта са направени, за да 
могат да устоят на немския 
климат, който не е много 
удобен за червени сортове, 
защото е по-хладно. Германия 
е известна със своите бели 
вина. Но тези два сорта, 
засадени в България, в Тра-
кийска низина, дават абсо-
лютно различни резултати 
и вината, които са направи-
ли хората в тази винарна, са 
изключително чаровни. 
„Дорнфелдер“ например е в 
стил Тоскана – стои като 
италианско вино. Изключи-
телно вкусно, много бързо 
се приема, отлежавало е 18 

месеца в стари дъбови бъчви. 
А регентът е толкова сочен 
и приятен, че просто може 
да си го пиете всеки ден 
вместо сокче по обяд. Доста 
хора вече ги различават, за-
щото станаха популярни на 
пазара. Но който не ги е 
пробвал, препоръчвам да се 
престраши и да опита, за-
щото просто нямаме досега 
такъв опит, с такива вина. 

– Има ли завръщане към 
стари и позабравени вкусо-
ве?

– Имаме производители, 
които стоят в класическия 
вариант на стилистиката 
на вкуса с отлежаване в 
дъбови съдове дълго време. 
Има производители, които 
са в модерните трендове, 
които се наложиха от 10-15 
години на пазара. Така че не 
бих казал, че имаме някакво 
завръщане към изключител-
но класическото правене на 
вино. Това е приоритет на 
Франция. Там имат едни 
консервативно-традицион-
ни винарни и съответно 
пазят едно и също произ-
водство, по един и същ начин 
години наред. Затова и може 
да познаете коя е избата, 
защото си личи стилът на 
самото вино. При нас произ-
водителите по-скоро много 
често експериментират. 
Положителното нещо е, че 
имаме завръщане към ти-
пичните български сортове. 
Отново взе да се обръща 
внимание на мавруда, гъмза-
та, мелника. Това са типич-
ни за нашия район вина. 
Върху тази типизация на 
българските сортове тряб-
ва да се работи поради прос-
тата причина, че губим 
идентичност, защото за-
литаме към сортове, които 
ги има в целия свят – сира, 
мерло, каберне совиньон. Тях 
може да ги намерите и в 
американските континенти, 
и в Южна Африка. Не е нуж-
но да се повтаряме чак 
толкова много при наличие, 
че имаме прекрасни българ-
ски сортове, доказали се в 
миналото и настоящето. 
Освен това в българските 

бели сортове забелязвам 
един интерес към мискета, 
който има регионални наи-
менования. Измъкнаха сега 
и някакъв сорт „Гергана“. В 
България имаме повече от 
30 сорта – кръстоски, напра-
вени за успешно оцеляване 
на климатичните особено-
сти на страната. Има и 
такива, за които техноло-
зите са позабравили да ра-
ботят с тези сортове и не 
могат да ги направят ти-
пично открояващи се. Сортът 
„Димят“ също се държи 
добре. Той е емблематичен 
пък за Варна. В този аспект 
хората се връщат към тези 
наши сортове, от което пък 
очакваме да се получи наша 
емблема и да ни даде физио-
номия за пред света. Би 
трябвало да си имаме наше-
то вино и да си го пазим. Още 
повече, че като дойде чуж-
денец тук, иска да опита 
нашата кухня и нашите 
вина. Но ние като видим 
чужденец, гледаме да го на-
пием с ракия. Общо взето 
това не звучи добре, защото 
тези хора ракията са свик-
нали като брендито, да я 
пият най-накрая за диджес-
тив. Ама ние като големи 
юнаци в напиването, гледа-
ме да ги напиваме и тях. 

– Какъв съвет бихте дали 
на начинаещите любители 
на виното, които искат да 
развият своя вкус и познания?

– Всеки път, когато имат 
възможност, да посещават 
винените събития, които се 
организират. В Бургас, до-
колкото си спомням, има 
поне две такива. И там, къ-
дето има маркетингови 
разливания по магазини, също 
да се възползват от възмож-
ността да пробват различ-
ни сортове. Всяко едно опи-
тано вино е спомен и знание. 
И тъй като всеки един от 
нас има ароматна памет, бих 
посъветвал да пробват аро-
матите на различни плодо-
ве и зеленчуци и да я подо-
бряват тази ароматна памет, 
която ще им е нужна след 
това, за да им е по-интерес-
но, когато пият вино. 

 Събеседник ни е Михаил Марковски.  
Той харесва виното. Знае какво да търси в него и 
е щастлив, когато го намери. Той обича виното. 
Знае как да се отнася с него и е доволен, когато 
може да сподели срещата си с него с някой друг. 
Може да опитва все нови и нови вкусове, може  
да ги описва така, че да пробуди любопитство-
то и у теб. 

 Председател на Българската асоциация на 
професионалните сомелиери – БАПС. 
 Преподавател, инициатор на Националния 
конкурс „Сомелиер на годината“ 2014-2016 г., с 
богата професионална кариера. 
 Наш репортер разговаря с него по повод 
празника на виното – Трифон Зарезан, по инте-
ресни теми, свързани с напитката на боговете.

Г

Имаме завръщане 
към типичните 
български сортове

Михаил Марковски, председател на 
Асоциацията на сомелиерите в България:

МИХАИЛ 
МАРКОВСКИ                                         
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

ГЕОРГИ РУСИНОВ

ИНТЕРВЮ

„
Експеримен-
тирайте с 
повече вина, 
за да обога-
тите аро-
матната си 
памет



МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

Денят на влюбените 
– 14 февруари, може да 
събуди различни чувства 
у тези, които го празну-
ват. От една страна, 
това е момент, в който 
се отбелязва връхната 
точка на съвместната 
история на двама души, 
които се обичат. Но за 
някои той носи и извест-
на ангажираност, която 
понякога може да се ока-
же отегчителна или 
дори стресираща. Тази 
ангажираност често е 
свързана с подаръците 
– символи, които задъл-
жително придружават 
празника. Без тях сякаш 
не може да покажеш на 
любимия колко много 
значи за теб. Цветята, 

плюшените мечета и 
парфюмите са само част 
от жестовете, които 
двойките си разменят. 
Но дали всъщност има 
нещо, което би зарадвало 
всеки, дори и без да е денят 
на свети Валентин? От-
говорът е лесен – мили 
думи, които чуваш от 
хората, които обичаш. 
За някои любовните 
послания може да изглеж-
дат демоде, но те винаги 
допринасят за по-силни 
взаимоотношения.

Екипът на вестник 
„Черноморски фар“ про-
веде експеримент, за да 
провери как ChatGPT би се 
справил с писането на 
любовно послание от 
жена към мъж по повод 
Деня на влюбените. Ре-
зултатът показва, че 

изкуственият интелект 
може да създаде красив 
текст, който е напълно 
подходящ за този специа-
лен ден. А ето как изглеж-
да той: 

„Моят скъпи,
Всеки ден с теб е като 

ново приключение, изпъл-
нено с мигове, които не 
искам да забравя. Но днес, 
на 14 февруари, в който 
празнуваме любовта, искам 
да ти напиша нещо спе-
циално, за да ти покажа 
колко много означаваш за 
мен.

Когато за първи път те 
срещнах, не знаех, че ще ми 
дадеш такова щастие, 
каквото никога не съм си 
представяла. От онзи 
момент всичко в живота 
ми стана по-красиво и по-

пълно. Всеки твой жест, 
всяка дума, всеки миг, 
прекаран заедно, ме кара 
да се чувствам като най-
щастливото момиче на 
света. Ти ме разбираш, 
подкрепяш ме и ми даваш 
увереност да бъда себе си. 
Това е най-ценното, което 
някога съм получавала.

С теб научих какво е 
истинската любов. Това 
не е просто думата, която 
използваме, а чувството, 
което ни обединява – неж-
ността в погледите, ус-
мивките, които си разме-
няме без да казваме нищо, 
подкрепата, която си 
даваме дори в трудни мо-
менти. Когато си до мен, 
светът изглежда по-ясен, 
а всичко, което ми трябва, 
е да бъда с теб.

Не знам как да изразя 
колко много те обичам с 
думи, защото те няма да 
бъдат достатъчни. Но 
съм сигурна, че с всяка 
целувка, с всяко прегръща-
не, с всяка споделена усмив-
ка ти усещаш колко спе-
циален си за мен. Ти си 
моята съвършеност в един 
свят, който понякога из-
глежда объркан и нераз-
бираем.

Ти си причината за 
моята радост, за всичко, 
което правя с любов. Искам 
да знаеш, че всеки ден, не 
само на 14 февруари, ще те 
обичам все повече и повече, 
защото съм намерила не 
само приятел и партньор 
в теб, но и своето най-го-
лямо вдъхновение.

С нетърпение очаквам 
всички прекрасни моменти, 
които ще споделим в бъ-

деще. Ще продължавам да 
се наслаждавам на всяка 
минута с теб, да изживя-
вам всеки поглед и всяко 
докосване, защото всичко 
с теб е толкова ценно.

Обичам те повече, от-
колкото можеш да си 
представиш. Честит ден 
на влюбените, скъпи мой!

С цялото си сърце, ...“

И тъй като нежната 
половина от населението 
не трябва да бъде прене-
брегвана, така изглежда 
и сътвореното от из-
куствения интелект 
любовно послание от мъж 
към жена: 

„Моя любима,
На този специален ден, 

когато любовта се праз-

нува, искам да ти кажа 
колко значиш за мен. Не 
знам откъде да започна, 
защото всяка дума ми 
изглежда малка пред това, 
което чувствам, но ще се 
опитам да изразя поне 
част от това, което носиш 
в сърцето ми.

С теб всичко е различно 
– светът изглежда по-
светъл, дните по-леки, а 
сърцето ми – по-щастли-
во. От момента, в който 
те срещнах, животът ми 
се промени завинаги. Не 
само че съм влюбен в теб, 
но и се чувствам изключи-
телно благодарен за всеки 
миг, който споделям с теб. 
Ти не само че си моята 
любов, ти си моето вдъх-
новение, моята сила и 
моята подкрепа.

Новото нормално. Кой стои зад тях – изкуственият интелект или обичаният човек
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Любовните 

ГЕОРГИ РУСИНОВ

„В района на Слънчев 
бряг, Равда, Несебър и 
Свети Влас около 30% от 
хотелите вече работят 
и предлагат уикенд пакети 
за Свети Валентин“, зая-
ви за „Черноморски фар“ 
Елена Андонова, експерт 
в туризма и хотелиер. 

Специалните оферти 
включват нощувки и из-
хранване, а цените започ-
ват от 50, 80 и стигат до 
100 лева на човек. В някои 
хотели са организирани и 
празнични програми.

„Тези комплекси, които 
работят и имат СПА цен-
трове, са включили и 
тези услуги в пакетите“, 
допълни тя.

Основно в момента ра-
ботят хотели от 3, 4 и 5 
звезди. 

„Мога да кажа, че предвид 
че са малко работещите 
комплекси, резервации има. 
Легловата база към мо-

мента, която е налична, 
не е много голяма. В част-
ност имам наблюдения в 
комплекси в Равда, Свети 
Влас и Слънчев бряг, които 
почти на 80% са ангажи-
рани досега“, каза експер-

тът в туризма.
Основните гости за 

този уикенд ще са българи 
и румънци.

„Северните ни съседи 
отново ни избират за 
дестинация за почивка и 

не ни изневеряват по ни-
какъв начин“, каза още 
Елена Андонова, подчер-
тавайки устойчивото 
предпочитание към Чер-
номорието по време на 
празниците.

Експеримент с ChatGPT показа, че изкуственият интелект може да създаде красив текст, който 
е напълно подходящ за този специален ден         ФОТО: PIXABАY 

Българи и румънци пълнят хотелите за Свети Валентин

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Към момента имаме 30% 
прираст на ранни записвания за 
сезон 2025. Това заяви за 
„Черноморски фар“ Елена 
Андонова, експерт в туризма и 
хотелиер. Според нея, 
основният контингент 
туристи, който се очаква на 
Черноморието през летния 
сезон, идва от Великобритания. 
„Това е изключително 
радостна новина, защото 
английските туристи се 
завръщат, и то с пълна сила. 
Около 30% от прираста е 
само от тях“, посочи 
Андонова и подчерта, че 
възстановяването на пазара 
е повече от обещаващо.
На второ място по значи-
мост в ранните записвания 
са германците, като „много 
добре се движим и по немския 

пазар“, по думите на 
хотелиера. 
„Положителни са цифрите и 
за полския пазар, а също така 
и за Чехия, Румъния и 
страните от Скандинавия“, 
уточни още тя. 
Не на последно място е 
вътрешният туризъм, 
който също показва отлични 
резултати по предварител-
ни данни.
„С присъединяването към 
Шенген бяхме доста 
притеснени, че ще изгубим 
туристи, но тези притесне-
ния се оказаха неоправдани“, 
обясни Андонова и добави, че 
прогнозите за сезон 2025 са 
доста по-добри от миналата 
година. 
„Съществува голям оптими-
зъм сред хотелиерите, че ще 
имаме значително по-силен 
сезон от миналата година“, 
завърши тя.

30% ръст на ранните записвания за 
лятото, англичаните се завръщат

Снимка, генерирана с изкуствен интелект                 ФОТО: PIXABАY 

Един от пълните с туристи комплекси през уикенда ще е в Равда                                         ФОТО: BOOKING.COM
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послания днес 
Когато те виждам, сър-

цето ми започва да бие 
по-бързо. Усмивката ти 
има силата да стопи всяко 
притеснение и да ме нака-
ра да се чувствам като 
най-щастливия човек на 
света. В ръцете ти намирам 
спокойствие, а в очите ти 
– цялата вселена. Всеки ден, 
прекаран с теб, е дар, който 
ценя повече, отколкото 
мога да изразя.

Скъпа, искам да знаеш, 
че на този ден, както и 
всеки друг, ще бъда до теб, 
за да ти давам любовта и 
подкрепата, които заслу-
жаваш. Всяка целувка, 
всяко докосване, всеки поглед 
от теб ме кара да се влюб-
вам в теб отново и отново.

Честит ден на влюбени-
те, моя любов! Нямам 
търпение да продължим 
да изживяваме всичко за-
едно. Обичам те повече, 
отколкото мога да кажа с 
думи.

С обич 
и завинаги твой, ...“

Ако някой се затрудня-
ва с творческия процес 
по създаване на роман-
тично послание за своята 
половинка, може да при-
бегне до помощта на из-
куствения интелект. Той 
винаги е насреща и се 
отзовава мигновено на 
желанията на своя „гос-
подар“. Изведените при-
мери показват, че ChatGPT 

се справя сравнително 
добре с измислянето на 
любовно послание и с 
влизането в обувките на 
един от двамата парт-
ньори. Но все пак какво 
по-хубаво от това да се 
доверите на собственото 
си усещане и да създаде 
един текст, който да 
бъде пропит от енерги-
ята и споделеността на 
вашата романтична 
връзка. Тогава думите ще 
звучат някак по-смислени 
и ще излъчват онази емо-
ция, характерна единстве-
но и само за връзката ви 
с любимия човек.

Влюбена двойка           ФОТО: PIXABAY

ДОНА МИТЕВА

Две двойки са заявили 
сключване на граждански 

брак за 14 февруари, ко-
гато у нас се празнува 
отколе Трифон Зарезан. 
А младите празнуват 
деня на влюбените –  

Св. Валентин.
И двете сватби ще се 

състоят в ритуалната 
зала на „Вардар“. Това по-
твърди Магдалена Ка-
растоянова, управител на 
общинското предприятие 
„Обреден комплекс“ в Бур-
гас.

През януари са сключени 
18 граждански брака, през 
февруари, който още не е 
изминал, до момента има 
14 сключени брака.

По думите на Карасто-
янова за сватби се пред-
почитат топлите месеци. 
За това говори и фактът, 
че от сега заявките за брак 
на 25 май 2025 година само 
до момента са 16. Със си-
гурност броят им ще се 
увеличи още.

От 2023 г. бъдещите 
семейства могат да за-
пазят онлайн желаната 
дата, място и час за 
вричане във вярност в 
Бургас. 

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Най-интересни и необи-
чайни са били трите брака 
в Несебър, сключени на 13 
септември миналата годи-
на.

Първия от тях е между 
българка на 56 г. и българин 
на 51 години. Всички гости 
изчакали с трепет до 13 часа ́
и 13 минути, когато и мла-
доженци, и кумове, в рамки-
те на минута, се подписали 
под официалното брачно 
свидетелство, узаконяващо 
връзката на влюбените. 
Следващият брак на съща-
та дата е между руснак и 
рускиня. Всички са с дрескод: 
черно – от младоженците и 
кумовете до гостите. 

Третата сватбена цере-
мония е издържана в бъл-
гарски носии и се е състоя-
ла на плажа в Стария 
Несебър. Под звуците на 
каба гайда вместо Мендел-
сон бащата на булката 
предал на младоженеца 
своята дъщеря. Младожен-
ците, чиято сватбена це-
ремония е реверанс към 
корените им, са българи – 
дама на 36 години и господин 
на 39. 

Тенденцията за ръст на 
сватбите в Несебър се за-
пазва и през 2024 г., сочат 
данните от Общинската 
ритуална зала. През изми-
налата година общият брой 

на гражданските бракове в 
града на ЮНЕСКО е 152. През 
2023-та са 151, а 139 са били 
през 2022 г.

Първата сватба през 
изминалата година се е 
състояла на 12 януари, а 
последната – на 15 декември. 
През 2024 г. пресъставените 
бракове са 14.

От сватбите през 2024 
г. има съюзи между велико-
британец и българка, бъл-
гарка и норвежец, индиец и 
българка, босненец и бъл-
гарка, италианец и българ-
ка, българин и замбийка. В 
Несебър своята любов са 
запечатали с подпис и изця-
ло чуждестранни двойки от 
Русия, Германия, Дания, 
Турция, Северна Македония, 
Норвегия, Казахстан, Иран, 
Молдова и Украйна.

Менделсон е звучал най-
много пъти през септември, 
когато сключените брако-
ве са общо 35. От тях 5 са се 
състояли на 21 септември, 
четири са били на 15 сеп-
тември и по три са се про-
вели на 13.09, 22.09, 28.09 и 
29.09. През юни „Сватбени-
ят марш” е звучал двадесет 
и четири пъти. Другите 
три предпочитани месеца 
за брак през 2024 са били юли, 
август и октомври, когато 
са се провели по 14 сватбени 
церемонии.

През изминалата година 
пет от двойките, изрекли 

заветното „Да“ на несебър-
ския бряг, са около и над 60 
години. Най-възрастните 
влюбени, скрепили връзката 
си с граждански брак, са 
двама българи – жена на 78 
години и мъж на 62. С най-
голяма разлика във възрас-
тта – 17 години, е двойка на 
мъж от Руската федерация 
на 57 години и българка на 
40 години.

Най-предпочитаните 
места при изнесените це-
ремонии са Старата Мит-
рополия и на морския бряг. 
Някои от двойките са се 
врекли един на друг сред 
екстериора на различни 
хотелски комплекси, разпо-
ложени на територията на 
общината.

През настоящата 2025 
година първият сключен 
брак е на 12 януари, а на най-
привлекателната дата - 25.05 
– към днешна дата има две 
заявени сватбени церемонии.

Ръстът на сватбите в 
Несебър затвърждава ими-
джа му на град на любовта 
и привлекателна дестинация 
за сватбен туризъм. Живо-
писният полуостров оча-
рова със своята непреходна 
красота и безценно хилядо-
летно наследство, които 
пленяват сърцето на всеки 
с нежна душа, решил да 
впише в своята красива 
романтична история маг-
нетизма на Несебър.

В Несебър булка в черно 
се врече на любимия си

Сватбената церемония с български носии се е състояла на плажа в Стария Несебър
ФОТО: ОБЩИНА НЕСЕБЪР

Две двойки ще сключат брак 
на Св. Валентин в Бургас

 За сватба са предпочитани летните месеци          ФОТО: AGROZONA.BG

Управителният съвет (Съвета на настоятелите) 
на Сдружение с нестопанска цел „УЧИЛИЩНО 
НАСТОЯТЕЛСТВО ПРИ ОУ „ХРИСТО БОТЕВ” КВ. 
ДОЛНО ЕЗЕРОВО” с ЕИК 175481495, свиква Общо 
събрание на членовете на сдружението, което ще 
се проведе на 26.02.2025г. в 17.00 ч. в гр. Бургас, 
кв. Долно Езерово, ул. ”Петко Д. Петков” №26, 
при следния дневен ред: 1. Промени в Устава на 
сдружението; 2. Отчет на Управителния съвет 
(Съвета на настоятелите) и приемане на годишни 

финансови отчети на сдружението; 3. Освобожда-
ване на членове на Управителния съвет (Съвета на 
настоятелите) и избор на нови; 4. Разни. Поканват 
се всички членове на сдружението да вземат 
участие в общото събрание. Писмените материали 
по дневния ред са на разположение на членовете 
на адреса на управление на сдружението. При 
липса на кворум на основание чл. 27 ЗЮЛНЦ съ-
бранието ще се проведе същия ден в 18.00 ч., на 
същото място и при същия дневен ред. 

П О К А Н А

На 21.03.2025г. от 09.00 часа в сладкарницата на кооперация-
та ще се проведе годишно отчетно събрание на ВК „Илия Бояджиев“ 
град Малко Търново при следния дневен ред: 

1.Освобождаване и приемане на нови членове кооператори.
Докл. Председателя на УС 
2.Отчет на УС на ВК “Илия Бояджиев“ за годишната му дейност.
Докл. Председателя на УС 
3.Заключение на КС по отчета на УС и отчет за годишната му 

дейност.
4.Одобряване баланса и разпределение на общия доход за 2024г.
5. Вземане решение за продажба на недвижимо имущество на 

ВК „Илия Бояджиев“.
Докл. Председателя на събранието 
6. Избор на пълномощници за Общото събрание на РКС Черно-

морие Бургас.
Докл. Председателя на комисия по предложения 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НА ВК ”ИЛИЯ БОЯДЖИЕВ”
(СТОЯН КОСТОВ)

ПОКАНА ЗА СВИКВАНЕ НА ОБЩО СЪБРАНИЕ НА СДРУЖЕНИЕ С НЕСТОПАНСКА ЦЕЛ „УЧИЛИЩНО 
НАСТОЯТЕЛСТВО ПРИ ОУ „ХРИСТО БОТЕВ” КВ. ДОЛНО ЕЗЕРОВО“

За реклама:
056 825 435
0878 424 698

reklama@faragency.bg

www.faragency.bg
Следете новините 

в развитие и на 
мобилната версия, 
достъпна за всички 
смартустройства



Реклама. Страната на шансона и виното остава на челните позиции на пазара, 
благодарение на името и репутацията си в световен мащаб

МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

„Винопроизводството е 
като да гледаш малко дете. 
Ако искаш да получиш високи 
резултати от виното, тряб-
ва да се грижиш добре за него“. 
Това каза пред вестник „Чер-
номорски фар“ карнобатли-
ята Мирослав Динев, който 
от 14 години работи в сфе-
рата на винопроизводството 
във Франция. Професионал-
ният му път започва в Бъл-
гария, като първоначално се 
занимава с бутилиране на 
алкохолни напитки, а по-
късно работи като хладилен 
техник, стабилизиращ вино. 
През 2011 г. преминава към 
работа във Франция, в реги-
она Лоар, където се намира 
и неговото настоящо работ-
но място – Château Moncontour. 
Там се обработват около 4000 
декара земя. Редовно се про-
веждат дни на отворените 
врати. Интересът към тях 
е толкова голям, че собстве-
ниците искат да изградят и 
къща за гости с басейн, за да 
могат да доставят макси-
мално удоволствие на посе-
тителите си. 

Кой има право  
да произвежда 

шампанско?

В Château Moncontour се 
отглеждат предимно сорто-
ве като „Шардоне“ и „Совиньон 
блан“, подходящи за произ-
водството на газирани вина. 
Мирослав отбеляза, че гази-
раното вино е вид шампанско, 
но във Франция никой друг 
няма право да нарича виното 
си с наименованието „шам-
панско“, освен тези вина, 
които са част от марката 
„Шампан“. Шампан е винен 
регион в историческата 
провинция Шампан, намиращ 
се в североизточната част 
на Франция. Най-известен е 
с производството на пенли-
вото бяло вино, което е на-
речено на него. Законодател-
ството на ЕС и законите на 
повечето страни запазват 
термина „шампанско“ изклю-

чително и само за вина, про-
изхождащи от тази област 
и разположени на около 160 
км източно от Париж.

Френските винари 
се опитват  
да създават 

напитки, изцяло с 
естествени захари 

Мирослав допълва, че ло-
зята са подрязвани така, че 
растат ниско – около 50 см, 
за да могат слънчевите лъчи 
да помогнат за узряването 
на гроздето върху варовико-
вите камъни, които при на-
пичането си повишават за-
харността. Климатът е 
особен и играе голяма роля в 
получаването на желаната 
захарност в гроздето. През 
лошите години, когато вре-
мето е дъждовно, студено и 
мрачно, захарността дости-
га максимум 14-15%, но в по-
добри години може да достиг-
не 18-20%.

Процесът на работа за-
почва през ноември с резит-
ба, а след това се преминава 
през различни етапи, вклю-
чително смяна на колове, 
втора резитба, вдигане на 
телове и просветляване на 
лозята, за да се осигурят 
оптимални условия за зреене. 
Той допълни, че при тях 
много държат да се тори с 
животинска тор. „Мирише 
на трепане“, шегува се Ми-
рослав. По думите му във 
Франция се опитват да 
създават вина, които са 
изцяло с естествени захари, 
защото изкуствените по-
губват качеството и често 
водят до главоболие.

Но тъй като е трудно да 
се постигне естествена за-
харност от 20-22%, поради 
особените климатични ус-
ловия, производителите във 
Франция използват и изкуст-
вени подсладители. Това 
обяснява защо бутилка с 
естествени захари може да 
струва до 150 евро, докато 
тази с изкуствени подслади-
тели е значително по-евти-
на – от порядъка на 10-15 
евро.

Регламент. До 11 
чепки на една лоза 

Регламентите във Франция 
също така налагат ограни-
чения върху отглеждането 
на лозята. За да получат 
субсидии, винопроизводите-
лите трябва да се придържат 
към определени правила. 
Едно от тях е броят на чеп-
ките на една лоза да не е по-
вече от 11. Мирослав сподели, 
че предстои прилагането и 
на още едно изискване, което 
е свързано с прекратяването 
на третирането на тревата. 
Причината за това е инфе-
ктирането на кореновата 

система на лозето. „Все пак 
това е нещо, което ние, хо-
рата, приемаме“, категоричен 
е той.

Съхранение. 
Корковата тапа 
винаги да е мокра 

Мирослав даде и няколко 
съвета за това как трябва 
да се съхранява виното. Кор-
ковата тапа винаги трябва 
да бъде мокра. Поради това 
бутилките трябва да са в 
легнало положение. „Вдигна-
то ли е шишето нагоре, не-
зависимо дали ще е шампанско, 
червено или бяла вино, има 

голяма опасност да влезе 
въздух и то да се окисли и да 
стане оцет за супата“, заяви 
Мирослав. В момента в ша-
тото, в което той работи, 
правят експерименти с по-
ставяне на силиконови тапи. 
За тях карнобатлията спо-
дели, че няма проблем дори и 
бутилката да стои в изпра-
вено положение. Затова и се 
прави – с цел презастрахова-
не от влизане на въздух. 

Мирослав сподели, че за 
разлика от Франция, в Бъл-
гария често се срещат моно-
поли във винопроизводство-
то, които ограничават 
възможностите за индиви-
дуални производители. 

Накрая той отбелязва, че 
въпреки че климатът в Бъл-
гария е по-благоприятен за 
винопроизводството, Фран-
ция остава на челните пози-
ции на пазара, благодарение 
на името и репутацията си 
в световен мащаб. „Във Фран-
ция ако на 5 години докарат 
20-21% захарност, то в Бъл-
гария целогодишно я докар-
ваме – например мавруда в 
Асеновград, широко мелниш-
ката лоза, отглеждана  в 
района на град Мелник“. Това 
е доказателство как името 
и добрата реклама правят 
чудеса и те изстрелват на 
лидерска позиция в индустри-
ята. 

ОТ КАРНОБАТСКИТЕ ЛОЗЯ ДО ШАТО ВЪВ ФРАНЦИЯ: 

Винарството през погледа на българин в Лоар
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Château Moncontour, където работи карнобатлията                  ФОТО: ИНТЕРНЕТ 

Мирослав Динев по време на лятната си ваканция в Бургас
ФОТО: МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

 Мирослав 
Динев по време 

на лятната 
си ваканция в 

Созопол
ФОТО: МАГДАЛЕНА 

ДИНЕВА

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

За поредна година в 
лозовите масиви край 
Камено ще бъде отбеляз-
ан Трифон Зарезан. На 14 
февруари празничната 
програма ще започне с 
възстановка на обичая и 
зарязване на лозята. 

Шествието ще се от-
прави от площада пред 
сградата на Общината 
към лозята в посока село 
Кръстина. Ритуалът по 

зарязване на лозята ще 
бъде от 11.00 часа на ло-
зовите масиви на град 
Камено, където провъз-
гласеният за „Цар на 
виното“ ще благослови 
лозята и реколтата.

Празничната програма 
ще продължи в 11.30 часа 
на площада пред Община-
та с много народни песни 
и танци, както и конкурс 
за „Най-добро домашно 
вино“, където компетент-
но жури ще определи най-
добрите вина.

В честването на Трифон 
Зарезан ще вземат учас-
тие Народен оркестър 
към НЧ „Просвета-1927“ 
и СНЦ „Каменовски тра-
диции“.

Заявки за участие в 
конкурса „Най-добро 
домашно вино“ се прием-
ат в сградата на НЧ 
„Просвета – 1927“ в гр. 
Камено и на телефон: 
0893626710 - Димитринка 
Бакалова – председател 
на НЧ „Просвета - 1927“ 
Камено

Община Камено ще отбележи Трифон Зарезан с празнична програма



ГЕОРГИ РУСИНОВ

Общинските съветни-
ци Христина Хаджиата-
насова и арх. Дилян Геор-
гиев сигнализират за 
ужасното състояние на 
тенис кортовете в „Парк 

Езеро“. В писмо до дирек-
тора на ОП „Общински 
имоти“ инж. Тина Писаро-
ва двамата описват, че са 
получили оплакване от 
граждани по казуса и са 
извършили проверка на 
място. 

В Публичния регистър 

на спортните обекти на 
ОП „Общински имоти“ 
кортовете са посочени 
като в „задоволително“ 
състояние. 

На място обаче се уста-
новява, че всъщност то е 
доста лошо. Видими са 
счупени седалки, дупки и 

ръждясали огради, а фур-
гоните, които служат за 
съблекални, са в непригоден 
вид и трудни за използва-
не, с течове на покривите. 

„Централният корт 
също е в окаяно състояние 
и практически неизполз-
ваем. Най-озадачаващо от 
видяното бяха винкели, 
които очевидно служат 
за подпора на оградите, 
така щото да не паднат“, 

посочват Атанасова и 
Георгиев. 

Посочва се, че в момента 
ОП „Общински имоти“ 
сменя входните врати към 
кортовете, като в бъдеще 
се предвижда контролиран 
достъп. 

„По думи на наемате-
лите, заради лошото 
състояние на базата, 
много от желаещите да 
тренират са спрели да 

посещават кортовете“, 
добавят общинските 
съветници.

Във връзка със сигнала 
и направената от тях 
проверка, те питат въз-
намерява ли Община Бургас 
да извърши ремонт на 
обект Тенис кортове „Парк 
Езеро“. Към питането си 
са приложили и снимков 
материал, част от който 
публикуваме и ние. 
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Съветници сигнализират за ужасно 
състояние на тенис кортове
Въпрос. Ще се извърши ли ремонт, питат адв. Христина Хаджиатанасова и арх. Дилян Георгиев

Арх. Дилян Георгиев (в средата) и адвокат Христина Хаджиатанасова (вдясно) повдигат въпроса 
пред администрацията                 ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

П О К А Н А
ЗА ПРОВЕЖДАНЕ НА ОБЩО СЪБРАНИЕ

На основание чл.16 от Закона за занаятите Управи-
телният съвет на РЗК – Бургас свиква Общо събрание 
на Сдружение „Регионална занаятчийска камара – Бур-
гас. Общото събрание на Сдружение „Регионална зана-
ятчийска камара – Бургас“  ще се проведе на 15 март 
2025 г. (събота) от 9.30 часа в гр. Бургас, в сградата на 
хотел „Аква“ в зала „Нимфа“ при следния

Дневен ред :
1. Промени в Устава на Сдружението. 
2. Вземане на решение за освобождаване на члено-

вете на Управителния съвет на сдружението и на пред-
седателя на Управителния съвет от тяхната длъжност, 
респективно заличаването им на такива в регистъра на 
юридически лица с нестопанска цел.

3. Избор на членове на нов Управителен съвет и 
вземане на решение за вписване на техния избор в 
регистъра на юридическите лица с нестопанска цел.

4. Избор на Председател на новия Управителния съвет 
и вземане на решение за вписване на неговия избор в 
регистъра на юридическите лица с нестопанска цел.

5. Промяна на седалището и адреса на управление 
на сдружението и вземане на решение за вписване на 
тази промяна в регистъра на юридическите лица с 
нестопанска цел. Начало на регистрацията на членове-
те на Общото събрание: 9.30 ч.До участие в Общото 
събрание се допускат редовни членове на Сдружение 
„Регионална занаятчийска камара – Бургас“, които са 
занаятчии, вписани в регистрите на РЗК – Бургас по 
Закона за занаятите и са платили членския си внос към 
датата на Общото събрание (чл.13 от Устава на Сдруже-
ние „Регионална занаятчийска камара – Бургас). 

При липса на кворум събранието се отлага с един 
час и се провежда при същия дневен ред с всички 
присъстващи членове (чл.27 от Закона за юридически-
те лица с нестопанска цел).

Майя Стоянова – Председател на УС на РЗК Бургас   

rzkbs@abv.bg, GSM +359 878 973 156

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Футболен клуб „Черно-
морец 1919“ претърпя 
минимална загуба с 0:1 в 
последната си контролна 
среща преди подновяване-
то на първенството в 
Трета лига – Югоизток. 
Мачът се състоя при гос-
туването на „Черно море 
II“, като единственото 
попадение бе дело на Дими-
тър Павлу в 37-ата минута.

Старши треньорът на 
„акулите“ Ангел Стойков 
избра да даде шанс на иг-
рачи от втория отбор, за 
да тества тяхната готов-
ност и потенциал преди 
началото на официалните 
мачове.

Първият официален 

двубой на „Черноморец“ за 
2025 г. е насрочен за 15 
февруари, когато отборът 
ще гостува на „Секирово“. 

Мачът ще се проведе на 
стадион „Петър Парчевич“ 
в Раковски и ще започне в 
14:00 ч.

В това състояние са заварили тенис кортовете съветниците                  ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Бургаският плувец Цанко Цанков завоюва 
три златни медала на Световната купа по 
зимно плуване, която се проведе в Гдиня, 
Полша. В ледените води на Балтийско море 
той триумфира в три дисциплини – 200 и 450 
метра свободен стил, както и в най-дългата 
дистанция от 1000 метра.

С изключителното си представяне Цанков 
беше отличен и като най-добър състезател 
на Световната купа.

Министърът на младежта и спорта Иван 
Пешев поздрави българския шампион за по-
стигнатите успехи.

„Поздравления за отличното представя-
не. Тези постижения са плод на много труд 
и усилена подготовка. Сигурен съм, че Ви 
очакват още много успехи“, заяви министъ-
рът.

Цанко Цанков сподели с него предизвика-
телствата, с които се е сблъскал по време 
на състезанията, и очерта плановете си за 
бъдещи участия на международната сцена.

Три златни медала за Цанко Цанков на 
Световната купа по зимно плуване

 Министърът на младежта и спорта Иван 
Пешев прие шампиона, за да го поздрави

ФОТО: МИНИСТЕРСТВО НА МЛАДЕЖТА И СПОРТА

„Черноморец“ записа единствена 
загуба в контролите с младоци

Младите „акули“ отстъпиха с 0:1 от втория отбор на варненския „Черно море“
ФОТО: ФК „ЧЕРНОМОРЕЦ 1919

Треньорският щаб на бургазлии реши да експериментира и 
пробва играчи за първия отбор        ФОТО: ФК „ЧЕРНОМОРЕЦ 1919“
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Операта с музикален подарък 
за Деня на влюбените 

В Деня на влюбените и 
виното – 14 февруари, 
Държавна опера – Бургас е 
подготвила изискан музи-
кален подарък за своите 
почитатели – концерта 
„Едит Пиаф – песента на 
любовта“, който ще бъде 
във фоайето на Операта 
– точно на Свети Валентин 
от 19 часа.

Музиката на най-из-
вестната шансонетка ще 
бъде представена – с осе-
заема обич и преклонение 
пред творчеството ѝ, от 
двете солистки на Дър-
жавна опера – Бургас – Ма-
рия Цветкова-Маджарова 
и Нона Кръстникова, под 
клавирния съпровод на 
изтъкнатия диригент 
Страцимир Павлов (гост), 
който е автор и на аран-
жиментите. Той дирижи-
ра заключителния концерт 
„Любов, шампанско и кан-
кан“ по режисура на Марио 
Николов – на Бургаските 
музикални празници „Емил 
Чакъров 2023“ на сцената 
на Летния театър в Бур-
гас. Известен диригент, 
композитор, аранжор и 
инструменталист, маестро 

Павлов има забележителен 
опит зад пулта в подобен 
вид програми. Отличен е 
с наградата „Най-талант-
лив млад автор” на Съюза 
на българските компози-
тори. От 1996 г. живее и 
работи в САЩ. През този 
период е удостоен с мно-
жество награди от прес-
тижни американски кон-
курси.

В концертната програ-
ма на 14 февруари ще се 
включи и тенорът Милен 
Динолов, който ще изпъл-
ни песни от творчество-
то на друга музикална 
емблема от близкото 
минало – Шарл Азнавур, 
чийто житейски и профе-
сионален път се преплита 
с този на Едит Пиаф. За 
момента общественият 
фокус на внимание отново 
е насочен към драматичния 
жизнен път на големия 
френски певец от арменски 
произход – с прекрасната 
кинолента „Господин Аз-
навур“, която продължава 
да е хит във филмовите 
салони.

Ето какво разказва со-
праното Мария Цветкова-

Маджарова за възможност-
та да изпълни отново 
незабравимите шансони 
на една световна музикал-
на икона, която носи не-
подражаема харизма, а 
песните ѝ продължават 
да навлизат по несравним 
начин в душевните прос-

транства – сгряват, раз-
чувстват, натъжават, 
пречистват, възторгват, 
замислят...

„Възможно ли е да си 
представите, че една же-
на миньон, кльощава, с 
рехава коса, размазан грим, 
неглижираща своя външен 

вид и облекло, може да е 
суперзвезда. Да. Възможно 
е, и това е Едит Пиаф – 
обожавана, следвана, ими-
тирана, до ден днешен. 
Муза на съвременни музи-
канти, певици, компози-
тори и режисьори. Все още 
не може да се обясни ней-

ната харизма и магия, 
която е оставила във 
времето. Най-ярката 
представителка на жанра 
шансон, или най-великата 
шансонетка“ – Мария Цве-
ткова-Маджарова.

Другата солистка, коя-
то заедно с Мария Цве-
ткова-Маджарова ще 
представи творчеството 
на Едит Пиаф на концерта 
в петък – Нона Кръстни-
кова, също е на романтич-
на вълна преди събитието:

„Казват, че Едит Пиаф 
танцувала валса на влю-
бените с постоянство и 
лудост, като винаги била 
водеща на дансинга на 
живота. Аз не съм такава, 
но с удоволствие усещам 
тази сила докато пея 
нейната музика. Дали се 
усеща този огън и като 
публика. Ела и почувс-
твай…“

За верните си почита-
тели Държавна опера – 
Бургас е подготвила спе-
циална изненада – след края 
на концерта, във фоайето 
на Операта ще бъде пре-
доставена възможност за 
наздравица с чаша вино.

Шансони. „Едит Пиаф – песента на любовта“ е предложението за приятна вечер

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

На 14 февруари, в Деня 
на влюбените, Бургас от-
ново ще се потопи в музи-
кално-поетичния спекта-
къл „Споделени дълбини“. 
Комбинацията от музика 
и поезия ще покаже колко 
по-въздействащи са заед-
но тези два вида изкуство. 
Убежище на събитието 
ще бъде Културен дом НХК. 

На една сцена ще се съ-
берат някои от най-оби-
чаните бургаски артисти, 
сред които Тони Минасян, 
Никола Парашкевов, Пепа 

Николова, Милена Марко-
ва, Лорис Мануелян, Яна 
Вълчева, Иван Гогов, Деан 
Вълев-Дишо, Самуел Ма-
нуелян, Марияна Добрева-
Велева и Атанас Миларов. 
Някои от тях ще подарят 
на присъстващите въз-
действащата си авторска 
музика, която ще допри-
несе за магията на спек-
такъла.

Вечерта ще бъде специ-
ално озарена и от Тони 
Димитрова, която ще 
бъде звездата на събити-

ето. Неотдавнашният ѝ 
грандиозен концерт в зала 
1 на НДК, на който тя 
впечатли с визия, напом-
няща на британската 
певица Адел, остава свеж 
спомен за феновете ѝ.

Поезията от знакови 
автори като Ваньо Вълчев, 
Динко Динков, Елка Сто-
янова, д-р Лорис Мануелян, 
Яна Вълчева, Иван Гогов и 
Марияна Добрева-Велева 
ще добави своя запомнящ 
се отпечатък върху ат-
мосферата на вечерта.

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Зададохме специална 
задача на изкуствения 
интелект – да напише 
стихотворение за лю-
бовта. Но не за онази 

първата, където всич-
ко е „Ах“ и „Ох“, а за 
зрялата. Така да се 
каже любовта на баба 
и дядо, за които е нещо 
като последен шанс, 
макар нищо да не се знае. 

Изкуственият интелект 
плете рими за любов

Ето какво сътвори геният, който няма свои чувства:

Любовта ни зряла

Годините летят, но не тежат,
когато в тебе светлината грее.
Очите ти – безбрежен благодат,
а смехът ти – песенна идея.

На 63 си – зряла, топла есен,
но в сърцето – пролетта ухае.
Косите ти – сребро, красиво, честно,
в тях животът спомени разпъва.

На 69 – и аз не съм момче,
но в теб намирам своето начало.
С ръце в ръце, със сърце в сърце,
любовта ни още не е спряла.

Не ми трябва младост, само ти –
такава, каквато те обичам.
Години? Те са само ред в съдби,
а любовта ни – вечна, неподвластна.

„Споделени дълбини“ събира поезията 
и музиката за романтичен танц 

През август 2024 г. вълнуващата концертна програма с песни от творчеството на легендар-
ната изпълнителка на френски шансони Едит Пиаф бе представена на препълнената открита 
сцена на о. Света Анастасия                    ФОТО: ДЪРЖАВНА ОПЕРА – БУРГАС

Поетесата Яна Вълчева (в средата) е в основата му
ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

Спектакълът 
вече се игра 
премиерно в 
края на лято-
то в ТК „Ченге-
не скеле“
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